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A Kuruc Hagyományőrző Egyesület, Rákóczifalva Város 
közreműködésével és segítségével szervezte meg az idei, im-
már tizenkettedik Aratófalatok Ünnepe rendezvényét. A pro-
gramok a kenyérsütő és a főzőversenyekkel indultak a Szabadság 
téren, majd az ünnepélyes megnyitó után konferencia kezdődött 
a közművelődés és a hagyományőrzés kapcsolatáról a Varsány 
Közösségi Házban. Itt egy kiállítás is megtekinthető volt az 
egyesület közművelődésben elért eddigi eredményeiről. A színpa-
don egész nap kulturális programok zajlottak a hagyományőrzés 
és a közművelődés jegyében.

Az esemény külföldi vendége a szajáni Ady Endre Művelődési 
Egyesület (Vajdaság) és Kupenova-Rónai Tánya (Bulgária) volt. 
A vajdaságiak a kenyérsütő és a főzőversenyben vettek részt, míg 
Tánya a konferencián tartott előadást és eredeti bolgár kaláccsal 
nevezett be a kenyérsütésre.

A kenyérsütő versenyben az idén is magas színvonalú ter-
mékekkel indultak a versenyzők:

Helyben sütött termékek kategóriája
 I. Barhács Krisztián (Rákóczifalva)
 II. Sarkadi Imréné (Szolnok)
 III. Kolozsvári Tibor (Rákóczi Pékség – Rákóczifalva)
Hozott termékek kategóriája
 I. Fejedelmi Pékség (Tiszakécske)
 II. Fejedelmi Pékség (Tiszakécske)
 III. Bozsó Pékség (Szolnok)
 Különdíj: Ady Endre Művelődési Egyesület (Szaján -Vajdaság)
Népies kalács és sütemény kategória
 I. Nagy Gusztávné (Rákóczifalva)
 II. Tánczos Istvánné (Szolnok)
 III. Kovács Ferencné (Szolnok)
Hozott sütemények kategóriája
 I. Rákóczi Pékség (Rákóczifalva)
 II. Kupenova-Ránai Tánya (Bulgária)
 III. Bozsó Pékség (Szolnok)
Díszmunka kategória
 I. Bozsó Pékség (Szolnok)
 II. Rákóczi Pékség (Rákóczifalva)
A nagy meleg ellenére a közönség a programok végéig kitartott 

és jól szórakozott. Rendezvényünk az előző évekhez képest nagy-
obb összefogással valósulhatott meg, ami bizakodással tölt el ben-
nünket a jövő évi megrendezést illetően is.

Köszönetet mondunk a rendezvény minden kedves tá-
mogatójának, segítőjének a programok résztvevőinek, a 
szereplőknek, versenyzőknek és a közönségnek, akik mindan-
nyian hozzájárultak az esemény sikeres megvalósításában.

Terenyei Attila

Foto: Lábadi Zoltán(Szaján)
          Takács Rudolf
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ÖNKORMÁNYZATI HÍREK
                                                                                                                                Mérleg

Több mint kilenc hónap telt el az önkormányzati 
választások óta. Ezért kértem Krizsán József polgármester 
urat, hogy adjon olvasóink számára egy képet az új testület 
eddigi tevékenységéről. (pbm)

Krizsán J. – A képviselő-testület – ez idő alatt – számos 
rendeletet alkotott és még több határozatot hozott.

A határozatok között egyik legfontosabb döntés a 
ciklusprogram, vagy mondhatom úgy is, hogy az önkormányzat 
2011-2014 évekre szóló gazdasági programjának jóváhagyása, 
melyről április 28-án döntöttünk.

 A program főbb tartalmi elemei és céljai a következők: 
- Biztosítani kell a kötelező önkormányzati feladatokat 

ellátó intézmények működését, és amennyiben lehetséges 
az önként vállalt feladatok ellátását, ha azok a lakossági 
igényeket, szükségleteket elégítenek ki.

- Elő kell segíteni a munkahelyteremtő beruházások 
megvalósulását és a város népességmegtartó képességének 
fokozását.

- Elő kell segíteni a mezőgazdasági kistermelést, a 
helyi termékek előállítását és forgalmazását, a falusi 
vendéglátást valamint a hagyományok őrzését és ápolását. 
Ez utóbbit természetesen a lakosság és a civil szervezetek 
bevonásával.

- Fontos célként jelöltük meg a környezetünk tisztaságát, 
megóvását.

- Fejlesztési feladataink között: szerény, de teljesíthető a 
lakosság szükségleteit és igényeit kielégítő, az önkormányzat 
pénzügyi – anyagi helyzetét is figyelembe vevő célokat 
határoztuk meg, melyekről a későbbiekben fogunk szólni.

Hogyan valósítjuk meg az előttünk álló feladatokat?
Természetesen az önkormányzat irányításával 

és koordinálásával, az önkormányzati intézmények 
közreműködésével és működtetésével, a lakosság és 
civilszervezetek, a vállalkozók és a vállalkozások bevonásával, 
bizonyos feladatokat pedig kistérségi keretek között, továbbá 
állami támogatások (pl. pályázatok) igénybevételével. 

Az intézményeinkről röviden: 
Bölcsődei ellátásról: 

A Toldi út 33. szám alatt levő bölcsődénk az óvodával 

összevontan, annak intézményegységeként működik. Az 
épületben néhány éve két óvodai és két bölcsődei csoport 
működik. Az engedélyezett bölcsődei férőhelyszám 28 fő. 

A vonatkozó jogszabályok értelmében 10.000 fő lakos 
alatti települések esetében nem kötelező önkormányzati 
feladat a bölcsődei ellátás biztosítása.

Önkormányzatunk, minta hogy a korábbi években is, 
felvállalta a bölcsőde működtetését.

Egyrészt azért, mert van igény rá. Másrészt azért, hogy 
segítsük elő ezáltal is a kisgyermekes szülők mielőbbi 
munkába állását. Harmadrészt azért, hogy elejét vegyük 
annak, hogy a más településen dolgozó szülők a munkahelye 
szerinti gyermekintézménybe, majd később az ottani óvodába, 
iskolába írassák be gyermekeiket, minek következtében 
csökken az önkormányzatnak járó központi normatíva.

Az említett okok miatt és a csökkenő központi támogatás 
ellenére is önkormányzatunk a jövőben is működtetni 
kívánja a bölcsődei intézményt, de – figyelemmel a 
beíratott gyermekek számára – ez év őszétől 1 csoporttal 
fog működni.
Az óvodai nevelésről:

Az óvoda, mint kötelező önkormányzati feladat 
az iskolára való felkészítés színtere, a 3 – 6 éves 
korosztály körében. A korosztály életkori sajátossága 
a játéktevékenység dominálása. Az óvodai nevelés 
programja meghatározza a nevelés fő területeit. Ez alapján 
kell folytatni az ott folyó munkát.

A fejlesztő csoportok lehetőség szerinti létrehozásával 
az óvodapedagógusok az esélyegyenlőség elérésére 
törekednek. A hátrányos helyzetű óvodások 
iskolára való felkészítéséhez speciális eszközöket, 
módszereket kell alkalmazni. A tanulási nehézségekkel, 
magatartászavarokkal küzdő gyermekek számának 
növekedésével felértékelődik a szakszolgálatok feladata.

A gyógypedagógiai tanácsadás, korai fejlesztés, logopédiai, 
pszichológiai ellátás fejlesztését előtérbe kell helyezni. Erre 
egyébként minden intézményünkben egyre nagyobb igény 
mutatkozik. 

Az óvodai felvételre jelentkezők részére 100%-ban tudjuk 
biztosítani az óvodai ellátást. Jelenleg 7 óvodai csoportunk 
van, és ezzel a csoportlétszámmal fog működni az intézmény 
a következő nevelési évben is.
Általános Művelődési Központ

A képviselőtestület 2007-ben úgy döntött, hogy a szakmai 
munka színvonalának javítása, a munkaerő hatékonyabb 
kihasználása, és a takarékosság jegyében létrehozza az 
Általános Művelődési Központot az ÁMK- t.

Az ÁMK keretén belül intézményegységként működik. 
- Az Általános Iskola, a Sportcsarnok is mint  közművelődési 

intézményegység, a Közösségi Ház a Könyvtárral és a 
Macimúzeummal.
Az Általános Iskola   

Az alapfokú oktatás színtere. A gyermek- és foglalkoztatotti 
létszámot, valamint a költségvetési előirányzatot illetően a 
legnagyobb intézményünk. 320 fő tanulót oktat az épület 
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falai között 28 fő pedagógus, munkájukat 8 fő technikai 
dolgozó segíti (közcélúakkal együtt).

Az iskolával szemben, mint ahogy igaz ez más 
intézményünkre is, változtak az elvárások. A régi, 
hagyományos nevelő – oktató munka mellett nagy szerep 
jut az esélyteremtésnek, az esélyegyenlőségre való 
törekvésnek.

Nem várható el, hogy a meglévő társadalmi különbségeket 
az iskola (óvoda) szüntesse meg, (nem is ez a feladatuk 
elsődlegesen), de az intézményeknek biztosítani kell minden 
tanuló számára a minőségi és magas színvonalú oktatást. Fel 
kell ismerni a tanulók tanulási lehetőségeit, csökkenteni kell 
az iskolai kudarcokat. A tanulókat  különböző pedagógiai 
módszerekkel ösztönözni kell arra, hogy rendszeresen 
tanuljanak, bővítsék ismereteiket. A sikerorientált iskola 
megteremtése érdekében a képességfejlesztésre kell fektetni 
a hangsúlyt. A nevelés terén el kell érni, hogy az oktatás 
színvonalának javításában érdekelt felek (a társadalom, 
szülő, gyermek, pedagógus) hatékonyan együttműködjenek. 
Legfontosabb feladat – többek között – a tanulók teljes 
személyiségfejlesztése, illetve ennek elősegítése.

A néptánc tanszakon pedig a gyermekek pozitív 
élmények alapján, érzelmileg gazdag, harmonikus, kreatív 
személyiséggé válnak. Nem beszélve arról a hozadékról, 
hogy őrzik és ápolják hagyományainkat, öregbítik szűkebb 
hazánk, Rákóczifalva hírnevét határon innen és túl. Itt 
jegyzem meg hogy nemrég  volt a Néptánc gála.
A Közművelődési intézményekről:

Az önkormányzat a jogszabályoknak megfelelően 
közművelődési intézményt működtet, ahol a település 
lakossága részére közösségi teret biztosít.

A Varsány Közösségi Ház mindennapi munkájának 
középpontjában továbbra is az értékteremtés és az 
értékközvetítés áll. Ezen túlmenően fontos feladata a 
hagyományaink ápolása, ennek elősegítése a helyi társadalmi 
és civilszervezetek bevonásával és közreműködésével.

A könyvtár működtetése is kötelező önkormányzati 
feladat. Alapfeladata a lakosság teljes körének 
dokumentumokkal és információkkal való ellátása. El kell 
érni, hogy a könyvtár állományának bővülésével, állandóan 
fejlődő szolgáltatásokkal (fénymásolás, internet-használat, 
elektronikus levelezés, helyismereti dokumentumok 
kezelése, gyűjtése, könyvtári kölcsönzés stb.) egyre 
növekedjen a könyvtárat látogatók és a szolgáltatásait 
igénybe vevők száma.
Egészségügy

Az egészségügyi alapellátás az önkormányzat kötelezően 
ellátandó feladatkörébe tartozik, melyet a felnőtt házi- 
és fogszakorvosi szolgálat útján biztosít. Az alapellátást 
továbbra is vállalkozási formában kell működtetni. 
Az ügyeleti ellátást a Szolnoki Kistérségi Többcélú 
Társuláson keresztül biztosítjuk.

Az önkormányzat az egészségügyi szolgálatot a helyiségek 
biztosításával és bizonyos rezsiköltségek átvállalásával 
segíti. A betegek gyógyítása mellett fontos szerepet kell, 
hogy kapjon a megelőzés (prevenció). Ez év április 1-től 
biztosítjuk, hogy a laborvizsgálatra beutaltak esetében a vér- 

és vizeletminta levétele helyben történjen a Rákóczi út 52-
54. szám alatti rendelőhelyiségben, ezáltal az érintetteknek 
nem kell Szolnokra beutazni laborvizsgálatra.

A védőnői szolgálatot továbbra is helyben kívánjuk 
működtetni és kívánom, hogy a jövőben nagyon sok 
teendőjük legyen a védőnőknek…
Sport

Minden korosztály, de különösen a fiatalok részére 
biztosítjuk, hogy szabadidejüket hasznosan tölthessék el. 
Ehhez viszonylag korszerű, de már-már felújításra szoruló 
Sportcsarnok és Sportpálya rendelkezésre áll. A Sportcsarnok 
közel húsz éve folyamatosan biztosítja a mozogni, sportolni 
vágyók számára a megfelelő teret, míg a Sportpálya és 
létesítményei elsősorban a versenysportnak adnak otthont.
Szociálpolitika

A szociálpolitika feladata, hogy elősegítse a 
jövedelemegyenlőtlenségek mérséklését. Az önkormányzat 
feladata pedig az, hogy pénzügyi lehetőségeihez mérten 
és megfelelő intézményi keretek között kialakítsa a 
segítségnyújtás formáit és az eljárás rendjét. A különböző 
ellátási formák nyújtása a képviselő-testület feladata, 
melyet átruházott hatáskörben az Egészségügyi Szociális- 
és Gyermekvédelmi Bizottság gyakorol, míg az eljárás 
lebonyolítása a Polgármesteri Hivatal feladata.

A személyes gondoskodást nyújtó ellátásokat az 
önkormányzat kistérségi szinten biztosítja a Szolnoki 
Kistérség Többcélú Társulás által fenntartott Gyermekjóléti 
és Szociális Szolgáltató Központ működtetésével. Az 
intézmény Rákóczifalva mikrotérségi központtal működik, 
tevékenysége kiterjed Rákócziújfalu és Martfű illetékességi 
területére is.

Továbbra is fő célkitűzésünk; a rászorultakról való 
fokozott gondoskodás, melyet az egyre szűkülő anyagi 
erőforrások miatt személyre szabottan, körültekintően 
kell megvalósítani. Az idén ennek jegyében módosítottuk 
a szociális ellátásokról szóló rendeletünket. Törekedni 
kell arra, hogy a különböző szociális ellátási formák egyre 
inkább a természetbeni ellátások irányába tolódjanak, 
miközben növelni kell a közmunka–programban 
résztvevők számát, mely a munkára szoktatás mellett 
segít a város rendjének biztosításában is.
Közbiztonság

Városunk – bűnözés szempontjából – nem tartozik a 
veszélyeztetett települések sorába. Ennek ellenére nem 
lehetünk elégedettek, hiszen esetenként előfordulnak a 
település rendjét zavaró és egyes lakosok sérelmére elkövetett 
cselekmények, melynek túlnyomó többségét nem helybeli 
lakosok követik el.

Továbbra is kiemelkedően fontos feladat a megelőzés és 
a mindannyiunk nyugalmát zavaró, kedvezőtlen jelenségek 
visszaszorítása, megállítása.

A rendőrséggel a kapcsolatunk jó. A helyi KMB szervezettel 
és a polgárőrséggel a kapcsolatunk rendszeres, mindennapos. 
Mindkét szervezet további támogatása indokolt. 

Szorgalmazni kell a SZEM mozgalom (Szomszédok 
Egymásért) elindítását, melynek életre hívására lakossági 
kezdeményezés is történt.



RÁKÓCZIRákóczi Rákóczi

5

ÖNKORMÁNYZATI HÍREK

Kapcsolatrendszer 
Fontosnak tartjuk, hogy az önkormányzat és szervei, 

intézményei a hatályos jogszabályoknak megfelelően, 
törvényes keretek között az állampolgárok döntő többségének 
megelégedésére, a társadalmi és civilszervezetek bevonásával 
lássa el az előtte álló feladatokat.

Munkánk során szoros kapcsolatot tartunk a 
társhatóságokkal, így különösen az ez év január 1-től 
létrehozott Megyei Kormányhivatallal és más települési 
önkormányzattal. Fontosnak tartjuk a kistérségi társulásból 
adódó lehetőségek maximális kihasználását, illetve az 
önkormányzati feladatok – lehetőség szerinti – térségi szintű 
megvalósítását, amennyiben az elősegíti a gazdálkodás 
hatékonyságát. 

Elengedhetetlenül fontosnak tartjuk; a lakossággal való 
kapcsolattartást, a párbeszédet. Pl. a május végihez hasonló 
jellegű lakossági fórumok összehívását, a közmeghallgatást, 
a rendszeres tájékoztatást. Például szórólapok, hirdetőtáblák 
és a helyi médiák, írott és elektronikus sajtó bevonásával, 
igénybevételével.
Tisztelt Olvasók!

A 2010. évi önkormányzati választást követően egy 
labilis, súlyos pénzügyi–gazdasági helyzetben lévő, 
finanszírozási és napi fizetési nehézségekkel küszködő, 
nagy összegű adóssággal terhelt, 2-3 éves kifizetetlen 
számlák tömegével rendelkező, az összeomlás szélén álló 
önkormányzatot örökölt meg az új képviselő-testület és a 
megválasztott polgármester.

Csak emlékeztetőül; az önkormányzat módosított 
előirányzata, pénzügyi kerete: 654 millió Ft volt tavaly 
október 3-án.

Ezzel szemben:
- a hitelállomány összege: ~ 582 millió Ft volt
- a kifizetetlen számlák összege: ~ 70 millió Ft
- áthúzódó kötelezettségvállalás: ~ 70 millió Ft
vagyis az összes adósságunk közel 70 millió Ft–al volt 

több,mint az éves pénzügyi előirányzatunk. Fél év alatt 
mintegy 60 millió Ft-tal csökkentettük a tartozásunkat.

Az örökséghez tartozik egy kizsigerelt, béklyóba 
vert, tartozásaitól lebénult önkormányzati tulajdonú 
Falugondnokság Kft., mely évek óta a csőd szélén áll. 
Adósságállománya több, mint 50 millió forint, mely a 20 
millió forint tagi kölcsön mellett további több, mint 30 millió 
forint szállítói és pénzintézeti tartozásból tevődik össze. A 
Kft. alkalmazottainak – melynek döntő többsége megváltozott 
munkaképességű dolgozó – béreinek és közterheinek 
a kifizetése havonta vissza-visszatérő gondot okoz a 
vezetésnek. Történtek már kiadást csökkentő intézkedések, 
de véleményem szerint a végső – s talán a sok rossz közül 
a legjobb – megoldást a Kft. üzletrészének értékesítése 
jelenti(né), amennyiben a vevő átvállalja(ná) a felhalmozott 
adósságállomány rendezését. Ez ügyben történtek már 
tárgyalások a leendő vevővel, melyek különböző okok miatt 
ez idáig nem vezettek eredményre.

Az önkormányzati feladatok ellátását biztosító intézményi 
épületek jelentős része régi építésű, szinte valamennyi teljes 
felújításra szoruló létesítmény.

A központi óvodai épület tetőszerkezete kivételével 
komolyabb felújítás, állagmegóvás az utóbbi 8-10 évben 
nem történt. Az épületek homlokzatánál mállik a vakolat, 
salétromosak a falak, beázik a tető. Korszerűtlen a 
fűtésrendszerük, a nyílászárók (ablakok) nem nyílnak és még 
sorolhatnám a hibákat, hiányosságokat. …

A képviselő-testület 2003-2004-ben úgy döntött, hogy 
az idegenforgalom és a várható Tiszai turizmus jegyében 
nagyszabású beruházásokba kezd a Tisza-parton. Központi, 
UNIÓS-s és LEADER támogatással és természetesen 
önkormányzati önerő biztosításával megépítette a révlejárót, 
melyhez megvásárolta a révhajót, megépítette a több hajó 
kikötésére alkalmas úszóművet, és kiépítette a szabadstrandot. 
Ehhez csatlakozóan pedig az ártéren megvalósításra terveztek 
egy VIP üdülőfalut 150 szobás 4 csillagos wellness szállóval, 
a hozzá tartozó kiszolgáló létesítményekkel, teniszpályákkal 
stb. és természetesen üdülő épületekkel. Az említett projektek 
közül a révlejáró elkészült, a gyakori árvizeket követő apadás 
után 40-50 m3-nyi agyag marad vissza a lejárón… A révhajó 
működésképtelen, a műszaki érvényessége lejárt. A Rocsa 
tanyán vesztegel. Az úszómű szintén elkészült, a Tisza-
parton való rögzítése még sok-sok millió forintjába kerül(ne) 
az önkormányzatnak. Az úszómű szintén a Rocsa tanyán 
kapott helyet. A szabadstrandon a tereprendezés megtörtént. 
A működtetéséhez azonban még sok minden hiányzik. Így pl. 
biztosítani kell(ene) az ivóvizet, a vízöblítéses WC-t, mobil 
bólyasort, mentőcsónakot és annak tartozékait, úszómestert 
stb. A projektek tehát félig-meddig elkészültek, de ebben a 
formában még nem működtethetők, holott az önkormányzatnak 
– a támogatási szerződés értelmében – befejezési és további 
5-6 évig működtetési kötelezettsége van. Ezekre a már 
említett kilátástalan pénzügyi-gazdasági helyzetünk miatt 
reálisan nézve nem látok lehetőséget. A képviselő-testület 
a januári ülésén úgy döntött, hogy a pénzügyi helyzetünk 
átvilágítására egy független könyvvizsgálót kér fel.

A könyvvizsgálói jelentést nemrég kaptam meg, illetve 
kiegészítését, pontosítását  az elkövetkezendő hetekben várom, 
mely jelentés javaslatokat is tartalmaz arra vonatkozóan, 
hogy hogyan oldjuk meg az előttünk tornyosuló – olykor 
megoldhatatlannak tűnő – feladatokat. A részletes jelentés 
várhatóan kitér a felelősség kérdésére is, és arra is, hogy kire, 
mire vezethető vissza a csőd vagy a csőd közeli helyzet. A 
jelentéstől függően személyes konzekvenciák levonására is 
sor kerülhet.
Tisztelt Olvasók!
Az előttünk álló feladatokról röviden:

Bármennyire is kilátástalan a pénzügyi-gazdasági 
helyzetünk, úgy gondolom, nem mondhatunk le a szükséges, 
a lakosság érdekeit is és az önkormányzat pénzügyi 
lehetőségeit is figyelembe vevő fejlesztésekről:

Ezek a következőek:
- Hamarosan végre befejeződik a Rákóczifalva-Martfű 

közötti kerékpárút építése
- 2012-ben (legésőbb a nyár közepén) megvalósul a 

szeméttelep teljes rekultivációja,
- a ciklus folyamán meg kell építeni legalább egy UNIÓS 

normáknak megfelelő játszóteret,
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A Nemzeti Fejlesztési Ügynökség az Új Magyarország 
Fejlesztési Terv Társadalmi Infrastruktúra Operatív Program 
keretében pályázatot írt ki A pedagógiai, módszertani 
reformot támogató informatikai infrastruktúra fejlesztése 
tárgyában. A TIOP-1.1.1/07/1 kódszámú pályázati támogatás 
által 100%-os támogatási intenzitással Európai Uniós 
forrásból szerezhetőek be korszerű, a XXI. század oktatási 
technológiájának megfelelő számítástechnikai eszközök. 
számítógép munkaállomások, szerver számítógép, digitális 
interaktív táblák, kapcsolódó informatikai eszközök, és 
szoftverek. Rákóczifalva Város Önkormányzata kiemelkedő 
fontosságot tulajdonít a fiatalok minőségi képzésére, ennek 
meghatározó eleme, hogy fejlett és korszerű oktatási 
eszközökkel lássa el az általános iskolát.

A cél érdekében pályázati projekt került kidolgozásra és 
benyújtásra, amelyet Humán Erőforrás Operatív Programok 
Irányító Hatósága támogatásban részesített.

A projekt megnevezése: A korszerű oktatás feltételeinek 
megteremtése Rákóczifalván

Projektazonosító: TIOP-1.1.1-07/1-2008-0747
Az Európai Unió és a Magyar Állam által nyújtott 

támogatás: 13.032.500 Ft 
A TIOP 1.1.1 támogatás célja az élethosszig tartó tanulás 

kulcskompetenciáinak fejlesztéséhez szükséges, egyenlő 
hozzáférést biztosító IKT infrastruktúra megteremtése.

- A közoktatási intézmények számítógép állományának 
korszerűsítése a pedagógiai, mérés-értékelési, valamint 
adminisztrációs feladatok igényeinek megfelelő infrastruktúra 
kialakítása érdekében.

- Iskolai számítógép munkaállomások számának növelése: 
Iskolai PC csomag - legalább 10 tanuló/PC)

- Tantermek 40%-ának ellátása internet hozzáférési 
képességgel rendelkező interaktív prezentációs eszközökkel: 
Tantermi csomag = interaktív tábla + projektor + számítógép

- A közoktatási intézmények legalább 20%-a esetében web-
alapú szolgáltatások kialakításához szükséges infrastruktúra 
támogatása: Alkalmazás szerver csomag = szerver+ tűzfal+ 
szünetmentes tápegység+ alkalmazási szintű szerver-szoftver 
- központi levelezés, fájl-szerver alapoperációs rendszer, 
központi portál, dokumentumtár stb.

A sikeres pályázat alapján elnyert támogatás révén 31 db 
Iskolai PC csomag, 8 db Tantermi csomag, 1 db Alkalmazás 
szerver csomag kerül telepítésre az iskolában, melyet 
kiegészít a Wireless Internet csomag , valamint a tanári 
kar az eszközök üzemeltetésére és a hatékony használatára 
vonatkozó képzési programja.

A már bevezetett eszközök használata által szerzett 
tapasztalatok szerint a korszerű informatikai eszközök nagyon 
népszerűek a diákság körében. A digitális interaktív táblákkal 
kivitelezett oktatási órák az elektronikus és internetes 
szolgáltatások ’bűvkörében’ élő fiatalok figyelmét az órai 
oktatáson tudják tartani, könnyebben tudják elsajátítani az 
órai anyagot, ezáltal több és jobb tudást képesek elsajátítani 
már az iskolai tanórák során.

                                                                                                           Sikeres TIOP pályázat

Korszerű informatikai eszközökkel bővül a 
rákóczifalvai általános iskolai oktatási eszközparkja

- gyalogátkelő-helyet kell létesíteni a városközpontban, a 
Kossuth és Rákóczi utak kereszteződésében,

- meg kell kezdeni új szilárd burkolatú utak és útalappal 
ellátott utak építését, szükség szerint a régiek felújítását, 
javítását. (Új utak építését csak pályázattal és lakossági önerő 
biztosításával tartom lehetségesnek.),

- hozzá kell látni új gyalogjárdák és átjárók építéséhez, a 
régiek felújításához,

- fokozatosan hozzá kell kezdeni az intézményi épületek 
fűtés-korszerűsítéséhez, megújuló energia hasznosításával, 
melyet egybe kell kötni az épületek hőszigetelésével és a 
nyílászárók hőszigetelt cseréjével. (Az idén az iskolára és a 
sportcsarnokra a pályázatot benyújtottuk.)

Fontos feladat számunkra a munkahelyteremtés, melyhez 
mezőgazdasági és más vállalkozók közreműködését kérjük. 
Tervezzük a termelés, a feldolgozás és az értékesítés 
megszervezését. Ennek koordinálását és a szükséges terület 
biztosítását az önkormányzat felvállalja. Az ügyben néhány 
vállalkozóval a tárgyalások megkezdődtek. Még sok-sok 
egyeztetés van hátra, és további vállalkozások bevonása 

szükséges a projekt megvalósításához, illetve beindításához.
Ennyiben kívántam számot adni az eddig eltelt több, mint 

kilenc hónapi tevékenységünkről, és vázolni a tervezett 
fejlesztési elképzeléseket. Jelen pillanatban azt tartom a 
legfontosabb eredménynek, hogy nem kellett egyetlenegy 
intézményünket sem bezárni, és az alkalmazottak sem 
maradtak fizetés nélkül a hónap elején. Pedig higgyék 
el, ehhez sokszor nagyon-nagyon közel álltunk. (Ezek 
számos önkormányzatnál megtörténtek.) HIGGYÉK 
EL RENDKÍVÜL NAGY EREDMÉNY AZ IS, HOGY 
CSÖKKENT A TARTOZÁS-ÁLLOMÁNY, DE MÉG 
TOVÁBBI LÉPÉSEK SZÜKSÉGESEK. Az előttünk álló 
feladatokról még annyit, hogy azok megvalósításához, 
bizonyára Önök is tudják akaratra, erőre és pénzre van 
szükség, az akarattal, az elszántsággal nincs baj …

A többihez kérem az Önök türelmét, megértését és 
támogatását.

A még hátralévő nyári napokra kívánok mindnyájuknak 
nagyon jó pihenést, kikapcsolódást!

Krizsán József   polgármester
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                                                                                                                      Testületi ülés

Rákóczifalva Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 
2011. június 23-i soros ülésén határozott az alábbiakról:

- a képviselő-testület módosította a rákóczifalvai kitüntető 
címek, díjak alapításáról és adományozásának rendjéről 
szóló rendeletét.

- a képviselő-testület határozott a Szolnok-Abony-
Szajol-Rákóczifalva települési szilárd hulladéklerakói 
rekultivációjának önkormányzati társulással kapcsolatos 
döntések meghozataláról, tudomásul vette a konzorciumi 
határozatot, illetőleg a képviselő-testület kinyilvánította 
szándékát, hogy a Szolnok térségi hulladékgazdálkodási 
rendszer megvalósítását célzó projekt során létrejött 
vagyontárgyak üzemeltetését a Társulás útján kívánja 
megvalósítani.

- a képviselő-testület elfogadta 2011. II. félévi 
munkatervét.

- a képviselő-testület Rákóczifalva Város Önkormányzat 
védőnő álláshelyére 2011. szeptember 01. napjától 
határozatlan időre Gulyás Pálma Juditot nevezte ki.

- a képviselő-testület 35.000 eFt összegű folyószámla-
hitelkeretről döntött a közszolgáltatási és államigazgatási 
feladatok folyamatos működtetéséhez.

- a képviselő-testület elfogadta a polgármester 
tájékoztatóját a két ülés közötti tevékenységéről, fontosabb 
eseményekről, intézkedésekről.

- a képviselő-testület a beérkezett aljegyzői pályázatokat 
elbírálta, és Rákóczifalva Város aljegyzőjévé Dr. Molnár Györgyöt 
nevezte ki 2011. július 01. napjától  határozatlan időre.

Tisztelt Ügyfeleink!
Tájékoztatjuk Önöket, hogy Rákóczifalva Város Önkormányzat Adóhatóságához tartozó 

számlaszámok – pénzintézet váltás következtében - 2011.07.01-től megváltoztak az alábbiak szerint:
Magánszemélyek kommunális adója beszedési számla   69800164-11032388
Gépjárműadó beszedési számla      69800164-11032340
Helyi iparűzési adó beszedési számla     69800164-11032333
Talajterhelési díj beszedési számla                   69800164-11032364
Bírság beszedési számla                    69800164-11032405
Termőföld bérbeadásából származó jövedelemadó beszedési számla               69800164-11032429
Késedelmi pótlék beszedési számla                   69800164-11032412
Államigazgatási eljárási illeték számla     69800164-11032436
Egyéb bevételek beszedési számla                   69800164-11032395
Idegen bevételek elszámolási számla     69800164-11032450
Víziközmű lebonyolítási számla      69800164-11032371
Kérjük Önöket, hogy a meghatározott befizetéseiket a fenti számlaszámokra teljesítsék. 
Tisztelettel:                                                                                                                                                     Adócsoport

                                                                            Egyszer volt, hol nem volt egy babazászló

Egyre többet 
olvasunk illetve 
hallunk arról, hogy 
M a g y a r o r s z á g 
népessége egyre fogy. 
Kevesen vannak az 
egynél több gyermeket 
vállaló családok, és 

vannak, akik nem mernek gyermekvállalásra gondolni. 
Hazánkban elindult egy mozgalom annak érdekében, 
hogy ez megváltozzon. Több település csatlakozott hozzá, 
csakúgy,  mint Rákóczifalva.

Egyre több kutatás, újságcikk ír arról, hogy országunk 
népessége évek óta csökkenő tendenciát mutat. Egyes kutatások 
szerint, ha így haladunk 2050-re 9 millió alá esik Magyarország 
lakosságának száma. Okok százait sorolják fel: magas halálozási 
arány, anyagi nehézségek, pártalálási dilemma, instabil 
párkapcsolat, támogató közösségek hiánya… Az adatokat és az 
okokat ismerve mindenkiben felmerülhet, hogy ez ellen valamit 
tenni kell, de ténylegesen kevesen tesznek érte. 

Egy magyarországi civil mozgalom, most még is erre 

vállalkozik. A Három Királyfi Intézet Nonprofit Kft. (http://
haromkiralyfi.hu) feladatául tűzte ki, hogy megteremtse a 
feltételeket a gyermekvállaláshoz.  Összegyűjti a tervezett 
gyermekek megszületését elősegítő legjobb projekteket, 
és ezekhez forrásokat is teremt. Több projektet is szervez, 
hogy minden család, a neki megfelelő segítséget kapja. 2011 
márciusában kiírt egy pályázatot a cég, melyben „Babazászló” 
tervezésre kérte fel a lakosságot. Az ötlet a veszprémi Petőfi 
Színház igazgatójától, Oberfrank Páltól származik. Az elképzelés 
az volt, hogy legyen minden településen egy ilyen zászló, mely 
kihirdeti, ha új gyermek érkezett a településre. 

A pályázat hozzánk is eljutott és a képviselő-testület 2011. 
április 28-i ülésén tárgyalt a témában. Városunk „Babazászlóját” 
egy helyi kismama tervezte meg, így az rövid időn belül 
elkészülhet. A „Babazászló” a Polgármesteri Hivatal előtt lesz 
látható, kihelyezése szülői bejelentés alapján fog történni.

Rákóczifalva „Babazászlója”
Reméljük ez a mozgalom és a Három Királyfi Intézet 

Nonprofit Kft. munkája eléri céljait, és városunk egyre 
több gyermekáldásnak örülhet a jövőben, csakúgy, mint 
Magyarország. 

ÖNKORMÁNYZATI HÍREK
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A Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Közgyűlés a kívánatos 
társadalmi mobilitás elősegítése érdekében 2000. évben 
tehetséggondozó ösztöndíjat alapított. Az ösztöndíjra fordítható 
keret a 2011/2012-es tanévben 6.000.000,- Ft, melyből 50 megyei 
fiatal tanulmányait tudja támogatni a Megyei Önkormányzat.

A pályázat célja:
A felsőoktatási alapképzésben felsőoktatási intézmény 

nappai tagozatára felvett, első diplomájukat szerző, jó 
tanulmányi eredményt elérő hallgatók támogatása, akiknek 
szociális helyzete egyébként lehetetlenné tenné tanulmányaik 
megkezdését, illetve folytatását.

I. Előkészítő eljárás, pályázati feltételek, jogosultság:
Az ösztöndíjra a pályázatokat a jogosultságot igazoló iratokkal 

együtt minden év szeptember 15-ig kell a Jász-Nagykun-Szolnok 
Megyei Önkormányzat Művelődési és Népjóléti Irodájához 
benyújtani (5000. Szolnok, Kossuth L. út 2.)

Pályázati jogosultságot igazoló iratok: 
- felvételi értesítés másolata;
- érettségi bizonyítvány másolata;
- tanulmányi osztály által igazolt tanulmányi eredmény 

(igazolt indexmásolat);
- a közös háztartásban élő családtagok 1 főre jutó jövedelmére 

vonatkozó adatok és az erre vonatkozó jegyzői igazolás.
Az ösztöndíj pályázatok alapján a Jász-Nagykun-Szolnok 

Megyei Közgyűlés Oktatási, Kulturális és Etnikai Bizottsága 
készít rangsorolt javaslatot a Jász-Nagykun-Szolnok Megyei 
Közoktatási Közalapítványnak. 

Az ösztöndíjak odaítéléséről e javaslat alapján a Jász-
Nagykun-Szolnok Megyei Közoktatási Közalapítvány dönt 
minden év október 15-ig.

Az ösztöndíj-keretet a Jász-Nagykun-Szolnok Megyei 
Önkormányzat két egyenlő részletben utalja át a Jász-Nagykun-
Szolnok Megyei Közoktatási Közalapítvány számlájára. 

Az első részletet minden év októberében, a második részletet 
minden év februárjában.

Az ösztöndíj mértéke egy tanévre 120.000.-Ft, melyet a 
támogatási szerződés megkötését követően szeptember-október 
hónapra egy összegben, ezt követően havonta a Jász-Nagykun-
Szolnok Megyei Közoktatási Közalapítvány a hallgató 
bankszámlájára utal át.

Az ösztöndíj egy tanévre, azaz 10 hónapra kerül 
megállapításra. A folyósításra azonban az első 5 hónapot 
követően csak abban az esetben kerülhet sor, amennyiben a 
hallgató a félévi vizsgakötelezettségeinek eredményesen eleget 
tett és a második félévre beiratkozott. Eredményesen tett eleget 
a hallgató a vizsgakötelezettségeinek, ha legfeljebb egy, az adott 
félévben felvett tantárgy tanulmányi és vizsgakövetelményeinek 
nem tett eleget. 

Ezen feltételek meglétét a felsőoktatási intézmény tanulmányi 
osztálya által kiállított igazolások alapján a hallgatónak kell 
igazolnia az adott tanulmányi év február 20-ig. 

II. Ösztöndíjra való jogosultság:
1.) A pályázat benyújtására jogosult minden olyan a 

felsőoktatási alapképzésében résztvevő, felsőoktatási intézmény 

államilag finanszírozott nappali tagozatára felvett, első 
diplomáját szerző hallgató:

- akinek lakóhelye legalább egy éve a Jász-Nagykun-Szolnok 
Megyei Önkormányzat illetékességi területén van;

- akinek az érettségi jegyeinek átlaga legalább 4,5 eredményű 
volt (az átlag kiszámításánál az emelt szinten tett érettségi jegy 
egy egész értékkel többnek számít);

-  a családban az egy főre jutó jövedelem nem haladja meg a 
mindenkori minimálbért.

2.) Jogosult továbbá, minden olyan a felsőoktatás 
alapképzésében és mesterképzésben résztvevő, felsőoktatási 
intézmény államilag finanszírozott nappali tagozatán 
tanulmányokat folytató, első diplomáját szerző hallgató:

- akinek lakóhelye legalább egy éve a Jász-Nagykun-Szolnok 
Megyei Önkormányzat illetékességi területén van;

-  hagyományos tanulmányi átlaga a felsőoktatási 
intézményben az elmúlt (tavaszi) félévben legalább 4,0 
eredményű volt és az adott félévben minden felvett tantárgyat 
sikeresen teljesített;

-   a családban az egy főre jutó jövedelem  nem  haladja meg 
a mindenkori minimálbért.

III. Szerződéskötés szabályai:
A Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Közoktatási Közalapítvány 

az ösztöndíjban részesülő hallgatókkal szerződést köt. A 
szerződés tartalmazza az ösztöndíj-folyósítás feltételeit.

Az ösztöndíjat folyósító a szerződést megszünteti 
amennyiben:

- a hallgató a vizsgakötelezettségeinek az adott félévre 
vonatkozó vizsgaidőszak alatt eredményesen nem tett eleget, 
vagyis az adott félévben egynél több felvett tantárgy esetében 
nem teljesítette a tanulmányi és vizsgakövetelményeket;

- a hallgató a II. félévre a felsőoktatási intézmény államilag 
finanszírozott nappali tagozatára nem iratkozott be;

- a hallgató évet halasztott;
- a hallgató olyan magatartást tanúsít, amellyel az ösztöndíjra 

méltatlanná válik;
- a hallgató ellen büntetőeljárásban jogerős elmarasztaló 

ítélet született.
A szerződés megszűnik, amennyiben:
- a hallgató meghalt.
IV. Kapcsolattartás:
A Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Önkormányzati Hivatal 

Művelődési és Népjóléti Irodája és Jász-Nagykun-Szolnok 
Megyei Közoktatási Közalapítvány folyamatosan kapcsolatot 
tart a megyei ösztöndíjban részesülőkkel. 

A személyes kapcsolattartás célja, hogy a végzett hallgatók 
lehetőleg megyénkben vállaljanak munkát, és ezzel gazdagítsák 
a megye szellemi tőkéjét.

Pályázati adatlap és információ:
Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Önkormányzati Hivatal 
Művelődési és Népjóléti Iroda
(5000. Szolnok, Kossuth L. út 2., telefon: 56/505-351, 
www.jnszm.hu )

a Jász-Nagykun-Szolnok megyei tehetséggondozó ösztöndíjra
  Pályázat
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UTÁNA JÁRTUNK

Megígértem, hogy visszatérünk a gyógyszertárba 
megnézni, hogy van-e változás?

Először a saját tapasztalatot írom le: igen, van és kedvező 
változás tapasztalható. Az általam hozott valamennyi receptre 
megkaptam a gyógyszereket. Ez után rövid szemlélődés, 
érdeklődés, hogy mit tapasztaltak a betérők?

53 éves férfi beteg: Az ellátásban javulás tapasztalható. 
Most is fordul elő olyan, hogy délután, vagy másnap kell 
visszajönni, de nem annyiszor, mint régebben. A rendszeresen 
szedett vérnyomás gyógyszeremet mostanában megkapom.

22 éves anyuka gyermekével: össze sem lehet hasonlítani 
a hónapokkal ezelőtti ellátást a mostanival. Nem tudom, hogy 
miért volt akadozás régebben, de most elégedett vagyok a 
gyógyszertár ellátásával.

70 éves férfi: én régebben a Szolnokon dolgozó unokámmal 
hozattam a gyógyszereket, mert nem volt kedvem kétszer-
háromszor visszamenni egy orvosságért. Most egy kivételével 
mindent megkaptam, de délutánra az az egy is meglesz.

F. F.

Egy 2,5 éves rákóczifalvai gyermek édesanyja 
megkérdezte, hogy gyermekének miért kell óvodába 
menni, mikor Ő bölcsődébe szerette volna íratni.

Megkerestem Horváth Ildikót, a Virágoskert Óvoda 
és Bölcsőde intézményvezetőjét, hogy tőle szakmailag 
megfelelően alátámasztott felvilágosítást kapjak.

H. I.: - Köszönöm a lehetőséget, hogy személyesen 
mondhatom el indokaimat, érvekkel bizonyítsam döntésem 
helyességét. Idén, április 12-e volt az óvodai és bölcsődei 
beiratkozási határidő. Utána a beíratott gyermekeket 
beosztottuk csoportokba, a létszám, az életkor megoszlása, 
a szülői igény és egyéb indokok figyelembe vételével. A 
közoktatási törvény szerint óvodába íratható a 2,5 éves 
gyermek. A tervezett csoportbeosztás után kialakult az 
általunk – önkormányzattól – igényelt csoportszükséglet, 
ami terveink szerint egy bölcsődei és hét óvodai csoport 
lett. Tervünket megtárgyalta az testület két bizottsága, 
és egyetértő javaslattal az önkormányzat testülete elé 
került, ahol május 26-án döntés született, és javaslatomat 
egyhangúan elfogadták. Így kialakult az óvoda és bölcsőde 
csoportösszetétele a 2011/12 oktatási évre.

- Én részt vettem a terv megvitatásában a szociális 
bizottságban, de kérlek Te mondd el a döntést befolyásoló 
egyéb indokokat is.

- Az életkor szerinti összetételt vizsgálva megállapítottuk, 
hogy egy bölcsődei csoportba nem férnek el a három éves 
kort be nem töltött gyerekek. Két csoport indítását viszont 
nem tartottuk indokoltnak, mert a már bölcsődébe járó és a 
frissen beíratott 2,5 éves gyerekek október-december között 
átkerültek volna az óvodába és megszűnt volna egy csoport. 
Így eleve óvodába terveztük őket – mint mondtam már a 
törvény ezt lehetővé teszi – és azt a két óvodai csoportot, 

amelyikbe ezek a gyermekek kerültek, kiegészítettük egy-
egy fő gondozónővel. Tehát ebben a két csoportban 2-2 
óvónő, 1-1 daduska és 1-1 gondozónő dolgozik. Vagyis 
minden gyermek a korának megfelelő ellátást kapja. Nem 
elhanyagolandó az az indok, hogy amíg a bölcsődében 
a gyermekek után járó normatíva – mivel a bölcsőde 
üzemeltetése nem, az óvoda üzemeltetése pedig kötelező 
törvényileg – csak az étkezési napokra számítható fel, addig 
az óvodai normatíva minden oktatási napra felszámítható.

- Köszönöm szépen a kérdésre adott válaszodat és a nyár 
hátra lévő részére jó pihenést, a következő oktatási évre jó 
munkát kívánok neked és minden munkatársadnak.

- Mégegyszer köszönöm a lehetőséget, és kellemes 
nyaralást kívánok az olvasóknak.

F. F.

                               Újra a gyógyszertárban

                                                                                                             Óvoda, bölcsőde?
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FALUGONDNOKSÁG
Tájékoztató

2011. július 7-én, az első 
értékesítési akcióval kezdetét 
vette a szeptember végéig 
tartó akció az Abonyi úti 
MOL töltőállomáson, ahol 
az előrendelők és az arra 
járók belekóstoltak az igazi 
magyar, helyben termesztett 
gyümölcsökbe. A vásárlók 

többek között: debreceni késő érő meggyel, szentkirályi 
sárga és görögdinnyével, nagykörűi sárgabarackkal, 
valamint rákóczifalvi akác, virág és repcemézzel pakolták 
tele autójuk csomagtartóját a délután folyamán. A helyi 
termékek népszerűsítése mellett a Közép-Tisza-Zagyva 
Vidékfejlesztési Egyesület képviselője a 2011. évi LEADER 
pályázati lehetőségekről, szórólappal tájékoztatta a 
vásárlókat és érdeklődőket.

A Helyi Termék Vásár a Közép-Tisza-Zagyva 

LEADER
  Töltse fel kamráját friss, magyar gyümölcsökkel!

Elindult a Helyi Termék Vásár és Befőző Akció a Szolnoki Abonyi úti 
MOL benzinkúton!

Vidékfejlesztési Egyesület (KTZVE), a Szövetség az Élő 
Tiszáért Egyesület (SZÖVET), valamint a MOL közös 
együttműködésének szervezésében valósul meg. A soron 
következő akció 2011. július 14-én, csütörtökön (14-19 
óra között) várja az érdeklődőket, az Abonyi úti MOL 
töltőállomásra betérők megkóstolhatják a ceglédi óriás 
sárgabarackot, a lepotika szilvát, valamint megízlelhetik a 
nagykörűi gyümölcs lekvárokat is. 

Kedvcsináló a következő hetek gyümölcs és 
zöldségválasztékból: besztercei szilva, nagykörűi alma, 
körte, rákóczifalvi óriás sárgabarack, pándy meggy, csongrádi 
paprika, vöröskáposzta, szentkirályi paradicsom és kondor 
burgonya.

További információért és előrendelés felvételéért az alábbi 
honlapokon kaphatnak részletes tájékoztatást:

www.ktzve.hu
www.elotisza.hu/akciok

Tisztelettel tájékoztatjuk a lakosságot,
hogy a rákoczifalvai temető üzemeltetője

 
2011. június 1-től a

PIETAS Temetkezési Bt. 
és a FALUGONGNOKSÁG Kft.

Kérjük, hogy a továbbiakban 
a temetések intézésével, sírhelymegváltással

  kapcsolatban a Falugondnokság
Rákóczifalva, Szabadság tér 4. sz. alatti 

irodájában keressék 
Bodnár Katalint (Dajkáné).
 Telefon: 06/30 6-227-085
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                                                                                                                                    Pályázat

LEADER
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                                                                                      Barhács Mihályné

DÍJAZOTTAK

2011. június tizenötödikén a Varsány Közösségi Házban köszöntötték városunk vezetői a közszféra dolgozóit és elismerés-
ben részesítették a kiemelkedő tevékenységet végző munkatársakat. Őket mutatjukbe az alábbiakban.

Barhács Mihályné – sokaknak csak a bölcsődés  Marika néni vagy S Nagy 
Marika – a rákóczifalvai városi Semmelweis napi ünnepségen Polgármesteri 
dicséretben részesült. Az oklevélen a következő áll.: Barhács Mihályné élelmezés 
vezető részére, megköszönve Virágoskert Óvoda és Bölcsőde intézményében 
végzett kimagasló színvonalú bölcsődei gyermekélelmezési tevékenységet, amelyet 
pontosan, a korszerű táplálkozás alapelveinek megfelelően végzett. Marika ezt 
megelőzően nyugdíjba vonult, ez adta az ötletet a beszélgetésre.

Mné Elvira: mikor  kerültél a bölcsődébe dolgozni, és amikor megtudtad, hogy 
ebben az elismerésben részesülsz milyen érzés volt?

Bné Marika:1989-ben a keverő üzemből jöttem el, mert az akkori munkaidő 
beosztásom Krisztián kisfiam – aki akkor néhány éves volt – ellátását nem tette 
lehetővé, felügyeletét nem tudtam megoldani csak, ha munkahelyet változtatok. 
Ez sikerült, hiszen akkor a bölcsödébe élelmezésvezetőt kerestek. Reggel együtt 
tudtam indulni a fiammal, és délután szintén én tudtam vele lenni. Hát így 
kezdődött és 22 év lett belőle mostani nyugdíjazásomig.

Sok minden feladatot el kellett látni, hiszen sokszor a bölcsödén belül a 
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                                                                                                                          Blahó Jánosné

DÍJAZOTTAK
helyettesítéseket házon belül oldottuk meg, ami azt 
jelentette, hogy ha kellett főztem, előkészítettem, 
vagy éppen a takarítót kellett helyettesíteni vagy a 
csoportszobában bíztak meg felügyelettel. Minden 
feladatot maradéktalanul igyekeztem ellátni.

A polgármesteri dicséret hallatán hirtelen meglepődtem, 
de természetesen nagyon-nagyon meg is örültem, hiszen 
valahol mindenkiben él az a gondolat, hogy egy-egy 
nem várt esemény részese legyen, milyen megélni, hogy 
munkáját elismerik.

Végig gondoltam azt a sok-sok változást, mely ennyi év 
alatt a bölcsődében  történt és azt hogyan éltük meg. Az is 
a változások eredménye, hogy az összevonás kapcsán az 
elmúlt két évben az óvodában dajkaként dolgoztam.

Megragadom az alkalmat, hogy e helyről is megköszönjem 
munkahelyi vezetőmnek, a kollektívának, hogy ma erről 
az elismerésemről beszélgethetünk. Hiszen tudom, hogy 
nekik köszönhetem, nagy szerepük van benne. Azt hogy 
munkám mindig odaadással, időt, fáradságot nem ismerve 
végezhettem természetesen a család megértése, olykor 
türelmük is segítette.

Mné Elvira: Az élelmezés és korszerű táplálkozás területén 
szerzett tapasztalatod tudod -e hasznosítani most hogy több 
időd is van az unokáid körében?

Bné Marika: Természetesen eddig is odafigyeltem 
az unokák étkeztetésére, és igyekeztem ennek tükrében 

kedveskedni nekik, ha jöttek hozzám, vagy ha én mentem 
hozzájuk. Nem feltétlen kell csokival tömni őket, a gyümölcs, 
rostos ivólevek, a joghurtok is kedvenceikké lesznek, ha kellő 
időben és odafigyeléssel szoktatjuk hozzá őket.

Most hogy 57 évesen nyugdíjas lettem sokkal több időm 
van a velük való foglalkozásra, nem kell mindennap időre 
szaladni a munkába. Ezt a szabadságot ki is használják, 
természetesen jó értelemben, mert így tudok a gyermekeimnek 
többet segíteni, ha az unokákra vigyázok.

Ez nem azt jelenti, hogy most már csak ilyen irányú 
elfoglaltságom van, mert továbbra sem akarok elszakadni a 
civil élettől. Ha hívnak, szívesen teszem magam hasznossá 
ezután is mint azt tettem eddig is. Pl. a szandai gyermekek 
itt táboroztak Falván és kérték, mutassam meg nekik a 
házikenyér sütési folyamatát, mivel én szoktam otthon 
dagasztani és sütni. Vagy felkértek az Arató falatok ünnepén 
is segíteni, amit szívesen teszek. A vöröskeresztes munkában 
is igyekszem a véradó munkát segíteni.

Úgy gondolom nem telnek napjaim unalmasan ezután 
sem, meg fogom találni a módját, hogy hasznossá tegyem 
magam nyugdíjasan is.

Mné Elvira: Ehhez kívánok neked nagyon jó egészséget, 
boldogságot és nagyon sok erőt, hogy céljaid  mindig meg 
tudd valósítani, és természetesen mi is gratulálunk az 
elismerésedhez.

Mézesné Elvira

- Kedves Zsuzsa szívből gratulálok 
a Közalkalmazottak Napján kapott 
Polgármesteri dicséretedhez. Kérlek, 
engedd meg, hogy néhány sorban 
bemutathassalak az olvasóknak!

- Törökszentmiklóson születtem 
1952. novemberében. 1968-ban férjhez 
mentem, férjem Blahó János a Geoinfó 
Kft dolgozója volt,már nyugdíjas. 

1984-ben végeztem a Közgazdasági 
Szakközépiskola könyvelői szakán. 

1991. szeptember elsejétől dolgozom a helyi általános iskolában. 2003-
ig, míg az iskola gazdaságilag önálló volt, a gazdaságvezetői munkakört 
töltöttem be. Közben mérlegképes könyvelői szakképzettséget szereztem 
államháztartási szakon. Nehéz feladat volt a munka, a család és tanulás 
összehangolása, de mivel nagyon szeretem a számok világát, a pontos 
kimutatásokat és a statisztikát, úgy érzem megérte a tanulás. Köszönet a 
családomnak, hogy biztosította ezt számomra. 

- Mondanál néhány szót a családodról? 
- Három lányunk született, akik főiskolát végeztek és már saját családjuk 

van. Nagyon büszke vagyok Gréti unokámra, aki egyetemista, jogot tanul. 
Fanni harmadikos a Tiszaparti Gimnáziumban és persze a két „ördögfiókáról” 
se feledkezzünk meg, – egy fiú és egy lány – akik néhány nap különbséggel 
születtek és most kétévesek. 

- Valóban igaz a hír, hogy nyugdíjba készülsz? 
- Igen. A jelenleg hatályos törvények értelmében 59 évesen kérhettem 

nyugdíjazásomat. Én éltem is ezzel a lehetőséggel és 2011. november 15-től 
nyugdíjas szeretnék lenni. Utolsó tanévem a 2011/2012-es lesz. 

- Ismerve a mentalitásodat nehezen tudlak otthonülő nyugdíjasnak elképzelni. 
Terveid a jövőre vonatkozóan már biztosan kialakultak. 

- Való igaz, hogy nem érzem magam idős embernek, ehhez hozzájárult az is, 
hogy munkahelyemen két évtizeden keresztül gyerekekkel voltam körülvéve, 
valamint unokáim is. Szabadidőmben szeretnék varrogatni, olvasni és kedvenc 
hobbimnak a főzésnek élni. Jó lenne még sok-sok évet pihenéssel a családom 
körében eltölteni. 

- Kedves Zsuzsa kívánom, hogy álmaid, elképzeléseid valóra váljanak. 
Köszönöm a beszélgetést.

Feketéné Zsuzsa 
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                                                                                    Hellenpach Rozália  

DÍJAZOTTAK

Az oklevélbe írt elismerő sorok 
így szólnak: „Polgármesteri dicséret 
Hellenpach Rozália könyvtáros részére, 
megköszönve azt a kimagasló szakmai 
munkát, amellyel még szélesebbre tárta 
a városi könyvtár kapuit, biztosítva 
valamennyi rákóczifalvai számára az 
intézmény által közvetített értékekhez 
való hozzájutást.”

- Az utóbbi években a könyvtár nagy 
változásokon ment keresztül. Folyamatos 
fejlődést, változást tapasztalhatunk. 
Milyen pályázatokat nyertetek meg, és 
mit sikerült megvalósítani? 

- Az eszközbeszerzésnek köszönhetően 
5 géppel bővítettük a számítógépparkot, 
és egy multifunkcionális nyomtatógépet 
is birtokba vehettünk. Nagy örömünkre 
szolgál a könyvtáros munkáját 
megkönnyítő Texlib program, amit 
máris használhatunk. Ez volt a TIOP-
pályázat eredménye, mely az elmúlt év 
októberében fejeződött be.

Másik nyertes pályázatunk a 
TÁMOP-pályázat, mely még most is 
zajlik. Ezekből néhányat kiemelnék. A 
könyvtári programokkal célunk, hogy 
az elektronikus információ források 
térhódítása ne számolhassa fel a 
nyomtatott dokumentumok nyújtotta 
lehetőségeket. Sokszínű irodalmi 
rendezvényekkel igyekeztünk az 
olvasói létszámot növelni. Ezen kívül a 
legtöbbet olvasó osztály egy egésznapos 
kiránduláson vehetett rész, természetesen 
ezt mi finanszíroztuk. Az Új Esély 
sorozat keretében két előadást tartottunk 

a munkanélkülieknek, a megváltozott munkaképességűeknek, és egy családi 
délutánt szerveztünk, mellyel zártuk a programsorozatot.

Fogyatékkal élők számára képernyőnagyító és képernyő felolvasó 
használatáról két előadást is szerveztünk.

Októbertől áprilisig nagysikerű Baba-mama foglalkozásokat tartottunk 
a Varsány Közösségi Házban. Az együttjátszás öröme és a zenei fejlesztés 
volt a cél.

A könyvtár belső tere lényegesen megváltozott, mely egy másik pályázatnak 
köszönhető, melyet vezetőnk, Császiné Csáti Réka írt. Ez a Nemzeti Kulturális 
Alap pályázata, nagymértékben hozzájárult a több évtizedes bútorok teljes 
cseréjéhez, lehetővé téve az alapterület bővítését is.

Természetesen közben a napi munkánkat is végeztük. Az átalakítás utáni első 
kölcsönzési napon 102 ember kereste föl a könyvtárat. Ez élő bizonyítéka annak, 
hogy az embereknek szüksége van könyvtárunkra.

- Mindezeket a tevékenységeket felsorolni sem volt egyszerű, s még el sem 
mondtuk mindet! Hatalmas energia, szakértő tenni akarás lakozik Benned! Azt 
is megtapasztalhattuk, hogy ez nem egyszeri „fellángolás”, hanem –az előző 
elismerésed is, melyet 4 éve kaptál – ékes bizonyítéka annak, hogy hosszú ideje 
végzed a munkád magas színvonalon, kitartóan! Hogy bírod?

- Fárasztó volt,de amikor felkeltem, felsoroltam teendőimet, rangsoroltam, és 
ezáltal mindent meg tudtam csinálni, a beütemezés szerint. Párhuzamosan a két 
pályázatot, ezek hozadékát figyelve, ez erőt adott, hogy fejlődik a könyvtárunk, 
szélesebb körben tudtuk behívni azokat az embereket, akik egyébként nem jöttek 
volna el. Így még a beiratkozott olvasói létszám is emelkedett és a látogatottság is.

- Szóljunk a mindennapjaidról is...
Németh László gondolata jut eszembe:”A napi rutinmunkát két csudás 

dologgal végezzük, az emberrel és a műalkotással”, s ettől válik igazán értékessé 
és különlegessé a könyvtári munka, amelyet én is nap, mint nap végzek. 

Emberekkel dolgozom, az olvasói igényeket szolgáljuk ki, célunk, hogy jó 
szóval fogadjuk őket, és elégedetten távozzanak, s reméljük, akkor máskor is 
szívesen betérnek. 

Ezt az elismerést a vezetőim és a kollégáim segítségének is köszönhetem. 
Terveink megvalósulásához, mint már említettem, az óvodának, iskolának és a 
civilszervezeteknek is fontos szerepet szántunk.

Végzem a munkám, mert ez a feladatom, nem várok-vártam ezért elismerést s 
nagyon meglepődtem nevem hallatán. Köszönöm! S köszönöm mindazoknak,akik 
támogatták, hogy én kaptam meg ezt az elismerést.

Szerencsés kisvárosunk olvasótábora, hogy ilyen gondoskodó, gazdag 
programokat kínáló, az olvasáskultúra fejlesztését hangsúlyozó és érte tenni 
akaró könyvtárosunk van! Köszönöm a beszélgetést. A nyárra pedig megérdemelt, 
jó pihenést kívánok! 

K.G.
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                                                                                                       Kuruczné Móczó Ildikó                        

DÍJAZOTTAK

„Polgármesteri dicséret Kuruczné 
Móczó Ildikó védőnő részére, 
megköszönve a szülők és gyermekek 
érdekében végzett magas színvonalú, 
elhivatott, egészségnevelő, oktató, 
ismeretterjesztő, preventív munkáját, 
valamint az élet és az egészség értékét 
tudatosító kiemelkedő tevékenységét.” 
(Így szól az emléklap szövege.)

Nagyon örültem a lehetőségnek, 
hogy a polgármesteri díjazottak 
közül Kuruczné Móczó Ildikóval 
beszélgethetek, mert amióta fiaim 
megnőttek, talán nem is jártam a 
védőnői szolgálatnál, így nagyon 
kíváncsi voltam, a közel húsz év óta 
milyen változások történtek. Ildikó 
készségesen állt rendelkezésemre, 
beavatott munkájába.

Megtudtam Tőle, hogy Szolnokon 
él, kislánya 16 éves, fia tizenkettő. 
A Tiszaparti Egészségügyi 
Szakközépiskolában végzett, majd 
Szegeden az egészségügyi főiskolán 
maturált. Rákóczifalván tíz éve 
dolgozik. Feladatai: gondozás, 

családlátogatás, tanácsadás, szűrővizsgálatok végzése. A családdal történő 
találkozás első alkalma, amikor az anyuka megjelenik a terhesgondozáson. A 
babák születése után a kapcsolat szorosabbá válik, hiszen a piciket gyakran kell 
ellenőrzésre vinni. Mozgó szakorvosi szolgálat keretében havi egy alkalommal 
jön ki gyermekszakorvos rendelni. Ez az egy alkalom nem mondható soknak, 
ezért több szülő is Szolnokon keresett szakorvost gyermekének.

A szűrővizsgálatok köre kibővült, már nemcsak a test paramétereket 
ellenőrzik, hanem érzékszervi szűrővizsgálatokat is végeznek a babáknál 1-3-6 
hónaposan, majd egy és hat éves kor között évente, amely hallás, látás, színlátás, 
látásélesség vizsgálatából áll. A szűrések folytatódnak iskoláskorban is, ahol a 
páros évfolyamú osztályok vizsgálata történik meg évente.  

A védőnői munkát nagyban megkönnyíti, eredményesebbé teszi, ha jó a 
kapcsolat az intézmények (óvoda, iskola, bölcsőde) és a családsegítő szolgálat 
dolgozóival. Megfelelően működik a jelzőrendszer az előbb említett intézmények 
között, így gyorsabban, hatékonyabban oldhatóak meg a problémák.

Az iskolában, óvodában egészségnevelő előadások megtartására került 
sor. Legutóbb az iskolában az AHA országos egészségnevelési programhoz 
kapcsolódva szexuális felvilágosító előadást tartott.

Több klub beindításával próbálkoztak, sajnos kevés sikerrel. A baba-mama 
klub és a baba masszázs klub foglalkozások is abbamaradtak érdeklődés és 
anyagi eszközök hiányában. A szülők is próbálkoztak ruha börze szervezésével, 
de ott is kevesen voltak. Ildikó ezekben a közösségi összejövetelekben nagy 
lehetőséget lát, ezért a tervek között szerepel ezek újraélesztése. A célok között 
fogalmazta meg a környezet gyermekbarátabbá tételét is. Szülői segítséggel 
létrehoztak egy játszósarkot, ami nagy segítség a gyerekeknek, anyukáknak 
egyaránt a várakozás időszakában. Nagy segítség lenne olyan ismeretterjesztő, 
egészségnevelő dvd-k, filmek megszerzése, amelyeket az előadások alkalmával 
be lehetne mutatni, mert azok érthetőbbé, érzékelhetőbbé tennék az adott 
témát.

Tervei között szerepel a helyes életmóddal kapcsolatos előadások megtartása, 
ahol segítséget kíván adni a megfelelő táplálkozás, életvezetés útvesztőjében.

Ennek a hivatásnak megfelelni nagy kihívás. Az emberekkel való összhang 
megtalálásához nagy szakmai tudásra, alkalmazkodókészségre, empátiára van 
szükség. Az egészségügynek ez a területe az, amelyik számára a legfontosabb, 
amelyben szívesen dolgozik.

Az, hogy nemcsak szívesen, de jól is dolgozik, példázza az elismerés. 
Mosolygós kedvességével, türelmével, szakmai tudásával elérte, hogy az 
anyukák bátran fordulnak hozzá problémáikkal, a kisgyerekek pedig nem félve 
mennek a vizsgálatokra.

Ildikó! További munkájához sok sikert, jó egészséget, kiegyensúlyozott 
életet kívánok!        

TPE
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Rákóczi

                                                                                     Szabó Attila

DÍJAZOTTAK

Mint minden évben, idén is kiosztotta 
a Rákóczifalvai Önkormányzat a 
köztisztviselői díjat, ami nemcsak szakmai, 
de emberi elismerést is jelent az ez évben 
díjazott Szabó Attila adóügyi ügyintéző 
számára. Mit jelent neked ez a díj?

Mindenekelőtt megtisztelő ez az 
elismerés, ugyanakkor motiváló is. Érzem 
benne vezetőim méltatását, mely nagyon 
jólesik, hiszen kaptam egy maradandó 
visszacsatolást arról, hogy értékelik a 
munkám. Megemlíteném szüleimet és 
családomat, hiszen ennek a sikernek ők is 
részesei. A szüleimtől kapott neveltetésem 
nagyban hozzájárul ahhoz, hogy az életben 
ilyen sikereket tudok elérni, valamint 
nejem és kislányom szeretete, mely erőt 
ad a mindennapokhoz. Büszkeséggel tölt 
el a díj, de nem bízom el magam, teszem 
a dolgom tovább.

Szolnoki származású vagy és már több 
mint 5 éve itt dolgozol Rákóczifalván. 
Milyen út vezetett idáig?

Miután a diplomát átvettem, úgy 
döntöttem, hogy minél hamarabb túl 
leszek az akkor még kötelező katonai 

szolgálaton, s csak azt követően fogok dolgozni. 2002. január közepén kezdtem 
az Alcsiszigeti Mezőgazdasági Részvénytársaságnál, ahol két évig dolgoztam 
pénzügyi és adóügyi ügyintézőként. Ezt követően Szolnok Megyei Jogú Város 
Polgármesteri Hivatalában dolgoztam bő két évet számviteli ügyintézőként. 
Az adószféra meglehetősen széles spektrumon mozog, ám ebből engem az 
önkormányzati adók területe fogott meg a legjobban, s erre érdekes módon 
munkám során jöttem rá itt, Rákóczifalván. 

Ha visszatekintesz az eddigi munkádra, miben látod a te vagy akár a 
munkaköröd fejlődését?

2006.05.02. napján kezdtem először a falvai hivatalban. Sok minden 
történt azóta … Örömteli, hogy időközben több ponton sikerült az adóügyön 
lévő munkafolyamatokat optimalizálni. Néhány új szoftver alkalmazásával, 
ergonomikus szellemben, az ügyfelek általi visszajelzések figyelembe vételével 
a napi munka mellett párhuzamosan azon dolgozom, hogy a lehetőségeken belül 
mit lehet még jobbá, gördülékenyebbé tenni a feladatellátás során, hogyan lehet 
a munkámat magasabb színvonalon űzni.

Az emberek számára nagyon fontos egy munkahelyen a légkör, a kollégákkal 
való kapcsolat milyensége. Hogy érzed magad, milyen a kapcsolatod a 
munkatársakkal?

Jól. Az első másfél év tipikusan betanulós időszak volt. Sok mindenben 
szinte kizárólag magamra számíthattam. Nem volt egyszerű, de megoldottam, 
s közben elmélyítettem a szakma érdemi részét. Úgy érzem, hogy az 
apparátusban mindenkivel jól kijövök. Valamennyi kollégámon tisztességes 
teher van, ezt próbálom oldani időnként egy-egy viccesebb megjegyzéssel. 
Fontosnak tartom a viszonylagosan jó hangulatot. Egyrészt azért, mert anélkül 
egyes munkafolyamatok nyomasztólag tudnának hatni, másrészt hétköznapjaim 
döntő részét itt töltöm.

Nagyon sokan szeretnek a lakosok közül, hogy csinálod, hogy az emberekhez 
mindig kedves, türelmes tudsz lenni?

Pedig az adóügyi ügyintézői munkakör nem feltétlenül a leghálásabb 
feladatok közé tartozik, egyszerűen ilyen vagyok, ez többnyire adottság. Úgy 
gondolom, hogy számos egyéb tulajdonság mellett valóban alapvető a kedvesség 
és a türelem az ügyfélkezelésben. Az ügyfél jellemzően azért jön be a hivatalba, 
hogy tájékoztatást, illetve megoldást kapjon az ügyével kapcsolatosan. A hozzám 
érkező ügyfelet meghallgatom, tájékoztatom az esetéhez tartozó hatályos 
jogszabályi előírásoknak megfelelően, majd nyújtok egy olyan humánus oldalt, 
melyre hosszú távon nem minden ügyintéző képes. Az ügyfeleket igyekszem 
a lehető legjobb tudásom szerint, következetesen, akár a legapróbb részletekbe 
menően tájékoztatni, emberi méltóságukat tiszteletben tartva.

Rákóczifalva büszke lehet, hogy egy olyan köztisztviselője van, aki szívén 
viseli nemcsak szakmája fejlődését, de az emberekre is kellően oda tud figyelni.

Köszönöm az interjút. Jó egészséget kívánok mindenkinek!
Pócsi Anna

Tisztelt Olvasóink!
A Rákóczi Lap augusztus hónapban nem jelenik meg.

A Hetedik szám 2011. szeptember havában kerül Önökhöz.
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IFJÚSÁG

A sikerek nagyon fontosak egy ember életében, hiszen 
erőt és lendületet adnak a még nagyobb célok kitűzéséhez 
és arra sarkallnak minket, hogy merjünk nagyot álmodni. 
Az elmúlt hónapokban Vincze Gyöngyi általános iskolánk 
hetedik osztályos tanulója egy riportkészítő versenyen 
kiemelkedő eredménnyel szerepelt. A következőkben ennek 
részleteiről olvashatnak.

- Szia Gyöngyi! Először is gratulálni szeretnék! Kérlek, 
mesélj a pályázatról, kik hirdették, illetve mi volt pontosan 
a feladatod?

- Szia! Üdvözlöm az olvasókat!
A pályázat címe, „Te vagy az Én emberem” és a Magyar 

Lapkiadók Egyesülete szervezte. Egy híres embert kellett 
kiválasztanunk és egy riportot készítenünk. Én Pataky Katát 
„A suttogót” választottam. Azonban nem mindennapi módon 
jutottam el eddig. Vancsa Csilla tanárnő hívta fel a figyelmem 
a pályázatra, és egy szavalóversenyt is abban az időszakban 
rendeztek. Igazság szerint, nem volt kedvem szavalni és ez 
a lehetőség jobban is érdekelt, valamint úgy voltam vele, 
hogy „gyorsan túl leszek rajta”.  „Lesz, ami lesz” alapon 
beadtam a fogalmazást, és részemről vége is volt. Nem is 
gondoltam volna, hogy ebből ekkora dolog lesz. Egyszer 
csörgött a telefon, és megmondták, hogy benne vagyok az 
első háromban.

- Igen, az ilyen esetekre mondják, hogy szerencsés 
véletlen… vagy a sors keze? Na, de kanyarodjunk kicsit 
vissza. „A suttogó” … olyan sejtető név. Mesélj kérlek róla. 

- Kata, a lovakkal suttog. Nem, itt nem arról van szó, 
hogy halkan beszél a lovakkal…  A többség ezt gondolja. 
Ez a lovakkal való testbeszédet jelenti. Különböző 
kéztartásokkal és a tekintetünkkel kommunikálunk velük. 
Például, ha figyel rám, akár a tekintetemmel is le tudom 
lassítani. 

- Miért pont őt választottad?
Én is szeretek lovagolni és tudom mennyire fontos, hogy 

a ló és az ember jól együtt tudjon működni. Elengedhetetlen, 
hiszen ilyenkor egymásra vagyunk utalva. Szeretnék én is 
magasabb fokon „suttogni” és Kata a példaképem.  Egyébként 
a világon összesen 38 suttogó van…

- Te leszel a következő…
Ha jól tudom eljutottál a Sajtófesztiválra is. Milyen 

apropóból?
- Ott volt a díjkiosztó. Összesen 98-an pályáztunk, ebből 

hármunkat díjaztak. Két fiút és engem. A fesztivál keretein 
belül készítettem még egy interjút Zalatnai Brigittával 
a Ma Reggel, a Kulturális ajánló és az Egészség ABC 
műsorvezetőjével. Ez egy nagyon jó lehetőség volt, hogy új 
emberekkel ismerkedjek meg és jobban belelássak a média 
világába. 

- Igen, ahogy a mondás is tartja, gyakorlat teszi a mestert.  
Ezen kívül volt már rá példa, hogy valamilyen médiával 
kapcsolatos dologban részt vettél?

- Az Új Néplap Ladik szerkesztőségi csapatával egy 
megyei versenyen megosztottan elhoztuk az 5-6. helyet.  Ott 

is egy más szemszögből ismerkedtem meg az újsággal.
- Most hogyan tovább? Mi leszel, ha nagy leszel? 
Ugye, mint minden kislány én is színésznő és énekesnő 

szerettem volna lenni, azzal a különbséggel, hogy közben 
az évek során, ez az álom nem kopott, hanem egyre jobban 
erősödött. Ha ezek nem sikerülnek, akkor szívesen lennék 
riporter és bemondó is, de mindenképpen a média felé 
orientálódom. 

- Kívánom, hogy sikerüljenek. Igaz addig még sokszor 
váltja egymást tél és nyár… Apropó nyár! 

Itt a szünet, végre vége az iskolának … eljött a kikapcsolódás 
és a pihenés ideje. Mik a terveid a nyárra?

- Sokat szeretnék a barátaimmal és a családommal lenni, 
kirándulni, „feltölteni a merülőben lévő elemet” és felkészülni 
a következő kihívásokra. Egy hetet Veresegyházán is töltök 
majd egy lovas táborban, ahová Pataky Kata hívott meg. 
Ez egy nagyon nagy ajándék tőle, nagyon örültem neki. 
Szabadidőm többi részében persze a hullahoppozást sem 
hanyagolom majd, hisz elsős korom óta gyakorlom, már 7-8 
karikával is táncolok különböző ritmusú zenékre. Szeretném 
továbbfejleszteni és új trükköket tanulni. 

- Nos, ahogy látom, mozgalmas nyarad lesz. Bár, úgy szép 
az élet, ha zajlik.. Beszélgetésünk végéhez közeledve, még 
egyszer szeretnék gratulálni és további sikereket kívánni.  Jó 
pihenést és kellemes nyarat!

Köszönöm a beszélgetést!
Én köszönöm a lehetőséget, és Neked és az Olvasóknak is 

kellemes nyarat kívánok! 
Kövér Nikolett

                                                                                                 „A suttogót” választottam                       
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Rákóczi

  Rákóczi Diákja

  Az „Év Néptáncosa”

  Néptáncos hírek

ISKOLA

Csoportjaink  a néptánc gála után sem pihennek. Június 
24-én a 2.b osztályosok a Macimúzeum rendezvényén 
táncoltak. Június 25-én műsorunkkal felléptünk a Szolnokon 
megrendezett VII. Váci Egyházmegyei Találkozó kulturális 
műsorában, majd ugyanezen a napon Rákóczifalván 
táncoltunk a BEROE helyi rendezvényén.

A nyár további része „pihenős” lesz együttesünk tagjai 
számára. Július 6-11-ig Mezőkövesden szaktáborozunk 
legidősebb táncosainkkal. Fellépést helyi rendezvényeken 
vállaltunk július 9-én, augusztus 13-án és 20-án.

Köszönöm minden néptáncosnak és felkészítő 
kollégáimnak az egész éves munkát, kitartást. A nyárra jó 
pihenést, feltöltődést kívánok mindenkinek!

Hosszú évek hagyományaként 
intézményünk Közalkalmazotti 
Tanácsa ebben az évben is meghirdette 
az „Év Diákja Rákóczifalván” című 
pályázatát. Határidőre öt érvényes 
pályamunka érkezett.

A 2010/2011. tanévben a diákok 
és nevelők szavazata alapján a cím 
birtokosa Bathó Roberta lett.

A díjat - egy kerékpárt- a Vashorog 
Bt. biztosította.  Köszönjük Sipos Tibor 
úr támogatását. 

A ballagáson hagyományteremtő szándékkal egy új cím 
átadására is sor került. Ezt a díjat először szorgalmával, 
kitartásával és tánctudásával Horváth Tamás érdemelte ki.

Köszönet a díj alapítójának és finanszírozójának Csomán 
István képviselő úrnak.

Mindkét díjazottnak szívből gratulálunk!

Hőnyiné Nagy Erzsébet
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                                                                                Mezőkövesden táboroztunk

ISKOLA

Az ÁMK, II. Rákóczi Ferenc Általános Iskola és Alapfokú 
Művészetoktatási Intézmény néptánc tanszakának tanulói 
Mezőkövesden táboroztak a Szandaszőlős és a Corvinka 
Néptáncegyüttessel. A három együttes részvételével megvalósuló tábor 
létrejöttét a  TÁMOP-3.2.11/10-1 „Kulturális zsibongás –szabadidős 
tevékenységekkel” pályázat tette lehetővé, melynek együttműködő 
partnere volt intézményünk.

A csoportok szálláshelye a Zsóry Zsibongó Ifjúsági Tábor volt. 
Programunk fő gerincét a tánc- és daltanulás, közös táncház adta. 
Persze sportoltunk és fürödtünk is az együtt töltött néhány napban.

Az együttesek kapcsolata tovább mélyült a tábor ideje alatt. Fotóink 
a programokon készültek.                            Hőnyiné Nagy Erzsébet

Régi hagyomány, hogy az általános iskolából elballagó diákok 
osztálytablóját kiállítják a település központjában, hogy minél 
többen láthassák a búcsúzó diákok portréját. Hosszú évekig a 
Szabadság téren lévő bolt kirakata adott otthont a tablóknak.

Az idén azonban új helyre költözött a tabló: az általános iskola 
kerítésén, az iskolai hirdetőtábla mellett kapott helyet. Az ötlet 
néhány ballagó nyolcadikos szüleinek a fejében született meg, a 
kivitelezés költségei azonban nem a szülőket terhelték, hiszen az 
általános iskola kifizette a felmerülő kiadásokat.

Az üvegezett tablótartó Czikkely Csaba asztalos kézügyességét 
dicséri. A szükséges faanyagot a Falugondnokság Kft. biztosította. 
Az anyagi támogatást és a villámgyors kivitelezést ezúton is 
köszönjük Barabás István ügyvezetőnek.

Császiné Csáti RékaHőnyiné Nagy Erzsébet

                                                                     Új helyen a nyolcadikosok tablója
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VARSÁNY KÖZÖSSÉGI HÁZ

Az aktuális Tiszavirág fesztivál ideje alatt meredek 
ötlet hasonló bulit szervezni, de szerencsére ez június 17-
én bejött. A Varsány Közösségi Ház udvarán szervezett 
minifesztiválon a nagyobbik testvér műsorán is szereplő 
pécsi TükeZoo mellett az Anyám és Nyulam, illetve a 
frissen megalakult East Pole muzsikált a sör és a kellemes 
kora nyári este mellé.

 A sort az alternatív folk/pop-ot játszó, leányági 
felmenőmből és rágcsáló tapsifüles házi kedvencemből 
verbuvált csapat kezdte. Láthatóan jó kedvűek voltak, 
ment a bohóckodás a színpadon, elhangzott Laár András 
klasszikus verse a nyúlnyálról, no meg a remek, pörgős 
dalok. Mostanra nagyon élvezetes produkció kerekedett a 
Nyulamból, a népzenére kevésbé fogékonyaknak is, mint 
én, betalálhat. De hova tűnt Stefán basszusgitárja!?

 A pécsi TükeZoo egyik tagja, a gitáros-énekes Babarci 
Bulcsú két éve már játszott nálunk, akkor az időjárás a 
színházterembe kényszerített mindenkit, most szerencsére 
megúsztuk ezt, bár nem sokon múlott. Nem tűntek 
fáradtnak, pedig előző este még a Tiszavirág fesztiválon 
zenéltek. A mindössze kéttagú formáció egymaga két 
hangszeren megoldotta egy komplett zenekar szerepét, 
köszönhetően az egyedileg épített gitárnak. Vidámnak 
vidám, de már nem folk, erősen alternatív, a világot görbe 
tükrön át látó, sokszor szarkasztikus dalok következtek, 
bulizós funky köntösbe burkolva, vagy ahogy ők mondják, 
barkácspopot játszottak. Egy-egy szóló vagy zenei kiállás 
után olyan tapsot kaptak a közönségtől a számok közben, 
ami csak jazz koncerteken fordul elő. A zenekar meg is 
dicsérte a rákóczifalvai közönséget („Ez a közönség két 
szolnokival is felér!”), ez pedig a hangulatra is hatással 

volt: a két muzsikus felszabadultan, vidáman és minden 
görcs nélkül vezette elő a dalait. Emberileg, zeneileg is 
szimpatikus társaság, visszavárjuk őket újra. 

 Az estét az Ideglelés korábbi dobosa, Sándorfi Viktor 
zárta vadonatúj zenekarával, az East Pole-lal. Friss 
formációról van szó („Ez az első fellépésünk Rákóczifalván, 
úgy a világmindenségben pedig ez a második.”), saját 
dalokat még nem nagyon hoztak, többnyire a majdani 
irányvonalat jelentő könnyed, de mégis húzós groove-os, 
néhol funky-s példaképek legjobbjaiból szemezgettek, így 
került elő többek közt Eagle Eye Cherry-től a műfajában 
már-már klasszikusnak számító Save Tonight, vagy az 
Are You Go My Way Lenny Kravitz-től.

 Igazodva a korábbi bulikhoz, ismét egy jó hangulatú 
koncert volt jó társasággal, jó zenével. De ez itt már 
hagyomány.

 Dencs Norbert

Igen hangulatosra sikeredett a péntek esti koncert, 
mindhárom zenekar előadását kitüntető figyelem kísérte. 
Köszönet az Anyám és Nyulam, a TükeZoo és az East 
Pole tagjainak.

Köszönettel tartozunk Dudás Attilának, aki nélkül 
nem jöhetett volna össze ez az este. Köszönjük Nagy 
Tímeának és a Kossuth úti pékségnek a finomságokat. 
Köszönet Líbor Csabának, Lévai Csabának, Szarvák 
Csabának és Kis-Rigó Gábornak, hogy a buli végén 
segítettek elpakolni. Köszönjük Dencs Norbertnek a 
beszámolót. Külön köszönet Rozgonyi „Viking” Péternek 
a segítségért. És köszönet a közönségnek, NEKTEK, 
hogy eljöttek!

  Koncert

Anyám és Nyulam / TükeZoo / East Pole koncert
2011. 06. 17., Varsány Közösségi Ház udvara

Keressük Rákóczifalva (no meg ország-világ) legfinomabb mézes süteményét! 
Ha úgy gondolja, hogy az Ön mézes sütije verhetetlen, akkor nincs más dolga, mint:

1. lépés: sütni egy tepsi mézes süteményt,
2. lépés: ízlésesen tálalni egy tálcán vagy tányéron,
3. lépés: elhozni az V. Döme Napi Vigasságra augusztus 13-án, szombaton 13 és 14 óra kzött.

4. lépés: a zsűri jó ízlésében bízva várni a legjobbakat (és a díjakat).
A zsűri tagjai: Endrei Judit, Kósa Lajos méhész, Máté Pálné (Kati mama szakácskönyve szerzője).
                                                            Jó sütést kíván a szervezők nevében:

Császiné Csáti Réka
intézményegység-vezető

Ui.: Ha további kérdése van, ne habozzon felhívni a 70/33-565-98-as telefonszámon!

FELHÍVÁS MÉZES SÜTEMÉNYEK 
SÜTÉSÉRE!
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KÖNYVTÁR

Stilton, Geronimo: A Kalóz-szigetek kincse
Voltatok már valaha Egér-szigeten? Ez egy igen furcsa 

sziget, amely az Egérbenemjárta-óceán kellős, közepén 
helyezkedik el. Ezen a szigeten a természet különleges 
védelmet élvez, és a rágcsálók boldogan élnek… A fővárosa 
Rágcsáila. Itt lakik Geronimo Stilton. Kalandjai Rágcsáliában 
játszódik. Mind igaz történetek és vele estek meg! Nem 
hiszitek el? Hát rajta!

Olvassatok el egyet!

Böszörményi Gyula: Az elveszett történet
Letehetetlen könyv (s még csak ragasztóval sem kellett 

bekenni!). Olvasd el! Nevess, ahol nevetni, izgulj, ahol 
izgulni lehet, aztán gondolkodj el egy pillanatig, hogy kerülsz 
te ebbe a történetbe!

SZOCIÁLIS SZOLGÁLTATÁS

Végre itt a nyár! A hosszú nappalok, a perzselő meleg, a 
nagy lubickolások, a strandolás időszaka. Hangolódjunk át a 
gyerekekkel együtt a nyári szünetre, az édes gyümölcsökre, a 
lédús dinnyére, a kellemes esti tere-ferére. 

Változások történtek intézményünkben, melyről szeretnénk 
tájékoztatni településünk minden lakóját. Az Idősek Klubja 
a Kossuth út 18. szám alá, az Alkotóházba költözött, így 
ezentúl ott töltik napjaikat a „napközisek”. A Családsegítő 
és Gyermekjóléti Szolgálat családgondozóit az érintettek, a 
Kossuth út 13. szám alatt, az intézmény székhelyén kereshetik 
meg problémáikkal, ügyes-bajos gondjaikkal. Bízunk benne, 
hogy a változások nem jelentenek gondot senkinek sem. 

Más
A mindennapok történései között fontos esemény egy-

egy névnap, születésnap az idősek életében is, különösen, 
ha emléklapot kap valaki a miniszterelnöktől. Június 23-án 
Orbán Viktor miniszterelnök úr megbízásából Szántó Feri 
bácsinak 90. életéve betöltése alkalmából készült okiratot 
Holoveczné Sipos Erika igazgató asszony adta át. Feri bácsit 
tortával, verssel, virággal köszöntöttük. Kívánunk neki jó 
egészséget, boldogságot. Az újság olvasóinak kellemes 
pihenést, jó nyaralást kívánunk Balogh József: Nyár című 
versével. 

Bné

  Ajánló

  Júniusi események

Kicsiknek és nagyoknak ajánljuk!
Érdemes elolvasni!

Adler, Elizabeth: A Riviéra titka
Elizabeth Adler a romantikus krimik nagyasszonya, 

akinek Toscana, Amalfi, Velence és Capri varázslatos tájain 
játszódó regényei egytől egyig sikerlistásak. A malibui 
csillogással átitatott, lenyűgöző helyszínekkel teletűzdelt 
történet romantikus, egyben izgalmakkal teli bestseller, az 
írónő eddigi legjobb könyve.

Roberts, Nora: Halálos képzelet
Gyermekkoruk óta barátok voltak, és egy cél vezette őket: 

uralni a virtuális valóságra épülő játékok piacát. Ám az egyik 
barátot, Bartot holtan találják, és minden jel szerint a játék 
egyik negatív hőse végzett vele. Ki tervezte meg a pusztító, 
virtuális halált? Erre keresi a választ Eve Dallas hadnagy is.

Az ajánlott könyveket keresse a városi könyvtárban.
Telefon: 56/411-025

E-mail: K7609@koznet.hu
Kölcsönzési idő: hétfő 14 órától 18 óráig, kedd, szerda, 

csütörtök, péntek 10 órától 12 óráig,
és 13 órától 18 óráig.

az Otthonban, a Klubban, a Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálatnál
Nyár kacsint be az ablakon
egy tikkadtságos hajnalon,
fénye a redőnyt törve át
magával füröszt hűs szobát.

Paplant ébreszt és takarót,
lajháros-lusta ágylakót,
tarisznyájában új virág,
- nem kap a szirma hőgutát -,

s van benne friss vakáció,
egy tópartra szánt rádió,
fecskék cikázó röpte száz,
veríték-lázas kerti ház…

 A dinnye tőle cukrosul,
nevet a Nap rá huncutul,
izzad az erdő, fű, a rét,
patak párolog, és az ég
szinte önmagát fényli szét.

Vihar, ha orvul mennydörög:
kugliznak fönn az ördögök,
fürge felhő száll, dús-esős,
lenn fű között időz az őz,
hisz’ messzi még az ősz, a csősz.
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 A Rákóczifalvai Polgárőrség immár 15 éve működik 
folyamatosan, története mégis 20 évre nyúlik vissza. 
Az Országos Polgárőr Szövetség 1991-ben jött létre, és 
már akkor több mint 200 polgárőri szervezet tartozott 
hozzá. Rákóczifalva 5 évvel később csatlakozott és azóta 
folyamatosan működik városunkban a polgárőrség.

Rákóczifalva  Polgárőrsége 1996-ban jött létre. Az 
akkori alapítók közül Nagy Vilmos a mai napig aktív tagja a 
szervezetnek. 15 évvel ezelőtt 14 taggal indult el a mozgalom 
városunkban, ma már ez a szám megduplázódott. A létszám 
megkettőződése a mellett a feladatkör is bővült.  A klasszikus 
polgárőri szolgálaton kívül a rendőrökkel is sokszor látunk 
el közös szolgálatot, időközönként viszont figyelő- és 
felügyeleti szolgálatot is ellát a szervezet.  Más falvakkal, 
városokkal ellentétben itt nálunk a polgárőrség  a hét szinte 
minden napján ad szolgálatot, ami igen figyelemre méltó. 

Fő munkánk a közterületek és nyilvános helyek polgárőri 
ellenőrzése, ami magában foglalja a bűnmegelőzést is. 
Mindemellett közös munka folyik a rendőrséggel, a város minden 
rendezvényén ügyelünk a biztonságra, esetenként konkrét céllal 
több objektumot is ellenőrzünk a szolgálat alatt. 

                                                                                                           Polgárőrség

                                                                                                                REBKÖ

20 év tapasztalata, 15 év munkája
Polgárőrségünk leginkább éjjeli szolgálatot lát el, de a 

jövőben szeretne egy nappali ügyeletet is létrehozni azért, 
hogy az iskola környékének nyugalmát biztosítani tudjuk a 
tanítási idő előtt és alatt. A nappali szolgálat ötlete csak a 
taglétszám emelkedésével jöhetne létre. Várjuk tehát azoknak 
a lakosoknak a jelentkezését, akik tevékenyen szeretnének 
hozzájárulni a közbiztonság nyugalmának megóvásához, és 
ehhez kellő elhivatottsággal rendelkeznek. 

Az ilyen civil szervezetek, mint amilyen a mi  polgárőrségünk 
is  nehezen tudja magát fenntartani. Bevételünk pályázatokból 
és különböző támogatásokból áll, illetve az éves tagdíjakból, 
de ez mind elenyésző összeg. Számos pályázat kecsegtet 
milliós összegű finanszírozásokkal, de pénz és ember 
hiányában lehetetlen ezeknek a  feltételeknek megfelelni .

Tehát nincs egyszerű dolga a Polgárőrségünknek, de amíg 
vannak terveink a jövőre nézve és ugyanilyen tenni akarás 
van bennünk, érdemes hozzánk csatlakozni, vagy valamilyen 
módon támogatni bennünket, hiszen a jelenlétünk fontos a 
város és az emberek nyugodtabb életéhez!

Rákóczifalva Városi Polgárőrség  

2011. június 24-én végleg távozott közülünk kedves szomszédasszonyom, 
Hajasné Csák Editke. 

Most is előttem van betegségtől megviselt, mégis mosolygós arca, ahogy 
utoljára láttam. Látom búcsúzó kezét, ahogy az elinduló autóból integet. Fülembe 
cseng régi hangja is, amint jó szomszédhoz illően köszön, érdeklődik, beszélget, 
vagy éppen indulatosan ostorozza a falu érdekei ellen vétőket. Mert nála nagyobb 
lokálpatriótát nem ismertem. Rákóczifalván élte le az életét, rendezvény nem 
múlhatott el nélküle, férjével együtt anyagilag is segítették egy-egy rendezvény 
sikerét. Amikor pedig lehetőség nyílt rá, belépett és munkát is vállalt a 
Rákóczifalvaiak és Elszármazottak Baráti Körében, titkárként tevékenykedett. 
Szülőfalujánál csak unokáit imádta jobban. Mindent megtett a kedvükért, még 
betegen is vállalta a velük való együttlétet.

Mint szomszédra is mindig számíthattunk rá. Bárhova mentünk, elkísértek 
szavai: „Menjetek nyugodtan, vigyázunk a házatokra!”

Ragaszkodott szülőfalujához, noha módja és lehetősége lett volna férje 
lakhelye, vagy gyermekei, unokái közelébe költözni. Ő mégis maradt, mert ide 
kötötte minden: szülei, rokonai, barátai, jó ismerősei. És most már örökre itt 
marad. Hiánya sokáig sajogni fog mindannyiunkban. Adjon neki az ég békességet, 
családjának mielőbbi megnyugvást!

Rákóczifalva, 2011. július 6.
Máté Pálné

„Alszik. Üldözte őt a sors ezernyi bajjal,
és mégis élt, amíg mellette volt egy angyal.”

         (Victor Hugo)

Búcsú Hajasné Csák Edittől
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  Rákóczifalva SE. Lovas Szakosztály

CIVILEK

Idén június18-án immár tizenkettedik alkalommal került 
megrendezésre a Mészáros Ernő fogathajtó emlékverseny. 
A szervező a Rákóczifalva SE. Lovas Szakosztálya próbál 
lépést tartani a Magyar Lovas Szövetség által előírt 
versenyrendezési szabályokkal, így technikailag egy napon 
két verseny került megrendezésre. A fogathajtó bajnokság 
egyik regionális bajnoki fordulóját Mészáros Ernő, míg a 
szabadidős fogathajtó versenyt Méhesi Antal emlékének 
ajánlották a rendezők.

A csodálatosan szép nyári nap kedvezett a lovas sportok 
szerelmeseinek és természetesen a versenyzőknek is, akik szép 
számmal megjelentek a nevezetes napon. Jánosiné Dr. Bene 
Ildikó országgyűlési képviselő asszony megnyitó beszéde 
után, Bíró Árpád a Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Lovas 
Szövetség elnökének méltató szavai következtek, amelyekkel 
Horváth Ferencet, mindenki Feri bácsiját köszöntötte. 
Szerettünk volna valahogyan köszönetet mondani azért a 
fáradhatatlan munkáért, a töretlen lelkesedésért, az erején 
felüli odaadásért, amivel Feri bácsi ezt a sportot népszerűsíti. 
Nem maradhat el lovas rendezvény a jelenléte nélkül, szüreti 
vagy fáklyás felvonulás a fejedelem tiszteletére, Feri bácsinak 
ott a helye. A lovas rendezvényeken pedig szinte egész nap 
kint van és hintóztatja a gyerekeket, sokan az ő hintóján 
szerzett élményeknek köszönhetően szeretik meg a lovakat és 
a fogathajtást. Rendíthetetlenségének legnagyobb bizonyítéka 
az, hogy nemcsak itthon tevékenykedik ezzel a lelkesedéssel, 
Tószegen és Kengyelen is, felkéredzkedhettek hozzá a hintózni 
vágyók. Feri bácsi! Mindent nagyon szépen köszönünk!

Bíró Árpád köszöntője után Szabó László alpolgármester 
úr köszöntötte a rendezvényen megjelenő Mészáros Ernőnét 
és Méhesi Antalnét, majd kezdetét vette a versenynap 
programja, mely az előírásoknak megfelelően kétfordulós 
akadályhajtás volt, egyszeri összevetéssel. Póni, egyes és 
kettes fogatok kategóriában összesen 36 fogat állt rajthoz 
a Katona Béla által tervezett és megépített rendkívül 
ötletes pályán, amely alaposan igénybe vette a fogathajtók 
ügyességét. A bírói feladatokat Tóth Ferenc látta el, akinek 
– mivel a regionális bajnoki fordulók esetében két bíró 
szükséges – a lánya, Flóra segített. 

A két versenyszám szünetében  az érdeklődők megnézhették 
a Romhányi László gátőr és kutyái által bemutatott érdekes 

birkaterelő bemutatót és egy izgalmas malacfogó versenyt. A 
kis mangalica malac Abonyba került a Zelei családhoz.

Az eredmények a következőképpen alakultak:
Póni kettes fogatok akadályhajtása: 1. hely Emődi Imre, 

II. hely Zelei Bence.
Egyes fogatok akadályhajtása: C kategória: I. Zelei 

Zsófia, II. Csíkné Gulyás Gabriella, III. Kun Andrea, IV. 
Szabó Tamás. Szabadidős verseny: I. Szabó Bence, II. Ifj. 
Jakab Ferenc

Kettes fogatok akadályhajtása: C kategória: I. Németh 
Béla, II. Csintalan Imre, III. Molnár András, IV. Matuz 
Sándor, V. Zólyomi László, VI. Ifj. Dengi Zoltán. Szabadidős 
kategória: I. Juhász József, II. Küri Albert, III. Velkei József, 
IV. Tóth Zoltán, V. Ifj. Küri Albert, VI. Dengi Zoltán.

Mészáros Ernő és Méhesi Antal néhány évvel ezelőtt még 
élték az életüket, munka mellett, családi elkötelezettségek 
mellett szakítottak időt arra, amit szerettek, azért, mert 
fontos volt nekik. Szerették a lovakat és a fogathajtást. 
Elkezdtek valamit önzetlenül csak azért mert úgy gondolták, 
hogy érdemes vele foglalkozni, és megőrizni az utókor 
számára. Azt, hogy mennyire igazuk volt, az bizonyítja a 
legjobban, hogy most Mészáros József vezetésével, egy 
olyan versenyt szerveztünk, amelyen Abony, Kunhegyes, 
Kengyel, Tiszaföldvár, Tószeg, Bocskaikert, Orosháza, 
Bagimajor, Tiszafüred, Kisújszállás, Zaránk, Martfű, Vasad, 
Gerendás, Tiszasüly, Zagyvarékas, Nagykáta, Besenyőtelek 
és természetesen Rákóczifalva fogathajtói képviseltették 
magukat. Azt tudjuk Fehér Tibi bácsitól, hogy van lovasélet 
a felhők felett, és abban is biztosak lehetünk, hogy Mészáros 
Ernő és Méhesi Antal mosolyognak ránk.

Nagy Tímea

Régiós fogathajtó verseny Rákóczifalván
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                                                                                                       BEROE-nyár

                                                                 BEROE - A jászok fővárosában jártunk

A Belszervi Betegek Egyesülete 17 évvel ezelőtt alakult 
meg. A több mint másfél évtized alatt barátságok szövődtek, 
mélyültek el, nemcsak a tagok, hanem az egyesületek között is.

   Ismét eltelt egy év és szervezni kezdtük az egyesület 
legjelentősebb rendezvényét  a BEREOE-NYÁR-t. Az 
összejövetel célja, hogy betegségeinket feledve- ha egy kis 
időre is- együtt töltsünk el egy kellemes, szép napot. 

Az egyesület éves munkaterv alapján dolgozik. 
Természetesen az összeállításnál figyelembe vesszük a 
város programjait, amelyeken aktívan részt veszünk pl. 
városi megemlékezések, majális, gyermeknap. Nekünk 
erőt és feltöltődést ad, amikor pl. gyermeknapon látjuk az 
önfeledten játszó gyermekek boldog arcát. Tesszük mindezt 
anyagi ellenszolgáltatás nélkül.  

  Az idén tizenegyedik alkalommal rendeztük meg a 
nyári találkozónkat. Pálinkásné Marika köszöntője után, 
Iváncsik Imre országgyűlési képviselő, valamint Krizsán 
József polgármester köszöntötte vendégeinket. Ezt követte a 
kulturális műsor:

Júniusban egyesületünk tagjai „Évfordulók, eleink 
emlékezete” címmel két fordulós internetes helytörténeti 
vetélkedőn vett részt. A helyes megfejtők közül öten július 
2-án jutalomként elutazhatott a XVII. Jász Világtalálkozóra, 
melyet az idén Jászivány Község Önkormányzata és a Jászok 
Egyesülete szervezett.

   Az első forduló feladatai Rákóczifalvához kötődő 
kérdések voltak, míg a második forduló anyaga Besenyszög, 
Kőtelek, Martfű, Nagykörű, Rákóczifalva, Szolnok, 
Zagyvarékas települések helytörténetéhez, nevezetességeihez 
kapacsolódtak. A vetélkedő célja az volt, hogy megismerjük 
a saját helységünk és a szomszédos települések múltját, 
nevezetességeit. 

  Már az utazás során jó hangulat alakult ki a többi település 
helyes megfejtőivel.

Nagyon szép, rendezett kistelepülés fogadott bennünket. 
Jászivány legkisebb a jásztelepülések között. Lakosainak 
száma: 409 fő. A legfiatalabbtól a legidősebbig mindenki 
készült a világtalálkozóra. A rendezőket kérdezve megtudtuk, 
hogy már hónapok óta készülnek a nagy eseményre.

• Fehér Ferenc /szavalat/
• Rákóczi Néptánc Együttes
• Vörös Liza és Nagy Márk, Magyarország bajnokai, / 

társastánc/
• Marfűi Karate csoport
• BEROE vidám jelenet
A finom vacsorát Mester István tálalta fel, s közben a 

Búzakalász Citerazenekar szolgáltatta a zenét. Az est további 
részében a talpalávalóról Ábel Tibor gondoskodott. 

 Hosszú évek során  kaptunk, az idén nem kaptunk anyagi 
támogatást a megyei önkormányzattól. Megköszönjük 
Iváncsik Imre országgyűlési képviselő úrnak az anyagi 
támogatást, amely nélkül nem lehetett volna megrendezni 
a hagyománnyá vált nyári találkozót. Az éveken keresztül 
nyújtott erkölcsi és anyagi támogatásának köszönhetően 
mi is tudtunk segíteni betegtársainknak, szívből köszönjük. 
Továbbá köszönjük a tombola felajánlásokat is.

 Komárominé Kovács Katalin
 BEROE vezetője

Részt vettünk  dr. Ternyák Csaba egri érsek által 
celebrált ünnepi szentmisén, Jászkapitány beiktatásán, 
Jászságért Díj átadásán, csikós- és voltizs, íjász, valamint 
fogathajtó bemutatón és a jászsági tűzoltók felvonulásán. 
A jásziványi emberek összefogása példaértékű.

   Gratulálunk a konzorciumvezetőnek a szervezésért és 
köszönjük Hellenpach Rozália könyvtáros munkáját.

Komárominé Kovács Katalin BEROE vezetője

Tudásdepó-Express-TÁMOP-3.2.4-08/1-2009-
0065 „Olvasással a jövőért a Szolnoki kistérség 
könyvtáriaban”
Főkedvezményezett: Szolnok Megyei Jogú 
Önkormányzata
Konzorciumi partnerek: Besenyszög Község 
Önkormányzata, Kőtelek Község Önkormányzata, 
Martfű Város Önkormányzata, Nagykörű Község 
Önkormányzata, Rákóczifalva Város Önkormányzata, 
Zagyvarékas Község Önkormányzata
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2011.június 30-án megtartottuk félévzáró klubnapunkat.Szinte 
még most volt az évnyitónk, s máris mögöttünk van félév.

Üdítő és sütemény mellett,gyönyörű versek elhangzása után 
jó hangulatban,beszélgetés keretében visszatekintettünk,mit-
hogyan tevékenykedtünk a félév alatt. Mi sikerült, mi volt jó és 
mit csinálnánk másképp.

Erről pár szó: civil és városi rendezvényeken szinte teljes 
létszámmal résztvettünk. Kiemelkedő volt május elseje és a 
gyermeknap.

Saját rendezvényeink jól sikerültek,a vendégeink, és így mi 
magunk is  remekül szórakoztunk.Hagyományőrzést vállaltunk,a 
II.félévben a disznóvágást szeretnénk lebonyolítani.

Nagyon fontos a barátság, a helyi és a vidéki civilszervezetekkel 
jó a kapcsolatunk.

Az ember társas lény,-a mondások úgy tartják,
Biztonságát néki a kapcsolatok adják.
Amíg gyermek,addig szülők és a család,
Serdülő korában már van egy,két jó barát.

Ahogy nő, szélesedik,bővül kapcsolata,
Rokonságból,iskolából áll össze csapata.
Vágya ébredezik,igaz társra vágyik,
és ez az érzése egyre fokozódik.

Keresi a társat,nyugtalanná válik,
Ezen idő alatt jó párszor csalódik.
De amíg fiatal,mindig van esélye,
Hogy rátaláljon egyszer az igaz szerelemre.

Családot alapít,önállóvá válik,
Megélhetéséről maga gondoskodik.
De telik az idő,lassan megöregszik,
És eltöpreng azon,hogy hogyan is volt eddig.

Addig nincs semmi baj,míg mellette van társa,
A család kirepült már,de nem maradt magára.
De amikor társa is távozik mellőle,
Úgy érzi elveszett az élet értelme.

  Együtt egymásért - félévzáró klubnap

Kihasználunk minden alkalmat,hogy a város vezetősége 
tevékenységünket ha anyagiakban nem is,de erkölcsileg 
támogassa.Tevékenykedésünkkel városunk hírnevét szeretnénk 
növelni.

Két új taggal bővült létszámunk,aminek őszintén örülünk.
Érzéseink szerint jó úton haladunk,a dolgok őszinte  megbeszélése, 
az egymás iránti tisztelet,szeretet kovácsolja össze  tagjainkat.

- Valóban együtt-egymásért vagyunk! -
Jó egészséget,kellemes pihenést kívánok a nyári szünetben 

minden kedves klubtársunknak,az olvasóknak  és a szerkesztőség 
minden tagjának.

 Együtt Egymásért Rákóczi Klub
 Kőrösi Sándorné klubvezető

De nem így van!Nem szabad soha begubózni,
Társat kell keresni,nem kell elcsüggedni,
Ha fáj és sajog szívünk,ha nagy is a bánatunk,
Ne lássák azt rajtunk,hogy magányosak vagyunk.

Aki keres társat, az meg is találja,
Lépjen be egy klubba,járjon társaságba,
Ahol sok ember van,ott nem unatkozhat,
Igen sok új élményt,felüdülést kaphat.

Íme itt a példa,a mi kicsiny klubunk,
Minden második hét csütörtök klubnapunk.
Beszélgetünk,ünnepelünk,főzünk,kirándulunk,
Igazi ünnep az,mikor együtt vagyunk

Együtt és Egymásért a neve a klubunknak,
Ki eljön mindenkit testvérként fogadnak.
Jöjj Te is,nézzél szét,jó szívvel fogadunk,
Legyél a klubtársunk,legyél a barátunk.

Hozhatod társadat,ha van barátodat,
Nem kell ahhoz pénz,hogy jól érezd magadat.
Elhatározás kell! S az élet szeretete,
Hogy elszálltak az évek?-Ne is törődj vele

Most élsz! Még van időd! Próbálj boldog lenni,
Mert soha nem késő jó barátra lelni
Jókat beszélgetni,kacagni, nevetni,
Bút és a bánatot néha elfeledni.

Az igazi barátok tudjuk, hogy olyanok,
Mint ott fenn az égen a ragyogó csillagok.
Ha nem is mindig látod őket,-de tudod, hogy ott vannak,
És amíg csak élnek melletted maradnak.

Ne csüggedj! Ne bánkódj!Éljed az életed.
Örülj az életnek,ameddig teheted.
Nézz fel!Milyen csodás és szép ott fenn az ég kékje,
És ne feledd, hogy minden kornak megvan a szépsége!

Rákóczifalva, 2011. június 30.

Tábori Béláné Piri néni

Egy kis eszmefuttatás az emberi kapcsolatok fontosságáról
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Most élsz! Még van időd! Próbálj boldog lenni,
Mert soha nem késő jó barátra lelni
Jókat beszélgetni,kacagni, nevetni,
Bút és a bánatot néha elfeledni.

Az igazi barátok tudjuk, hogy olyanok,
Mint ott fenn az égen a ragyogó csillagok.
Ha nem is mindig látod őket,-de tudod, hogy ott vannak,
És amíg csak élnek melletted maradnak.

Ne csüggedj! Ne bánkódj!Éljed az életed.
Örülj az életnek,ameddig teheted.
Nézz fel!Milyen csodás és szép ott fenn az ég kékje,
És ne feledd, hogy minden kornak megvan a szépsége!

Rákóczifalva, 2011. június 30.

Tábori Béláné Piri néni

A képek tanúsága szerint Rákóczifalván is keresztül 
kerekezett Hídvégi-Üstös Pál, sőt egy éjszakát el is töltött 
nálunk. Vendégünk külön megköszönte a Rákóczi Lovasainak 
a meleg fogadtatást, valamint a két alpolgármester úrnak a 
részvételt. (pbm)

Útjáról pontosabb tájékoztatást az alábbi internetes 
honlapról kaphattunk:

Rodostó, Tarpa - A Tisza és a Béke Nagykövete, a túlélési- 
és navigációs specialista, az extrém sportoló és túravezető 
ismét nagy fába vágta a fejszéjét.

Hídvégi-Üstös Pál kedden látott hozzá újabb nagyszabású 
vállalkozásához. Sárospatak Rákóczi nagyköveteként 
Rodostóból, II. Rákóczi Ferenc utolsó lakhelyétől kerékpárral 
teker (Erdélyen keresztül, Szentgotthárd és Budapest, Kassa 
és Munkács érintésével) Tarpáig, ahol a július 23-i Kuruc 
fesztiválon lesz a befutó.

A program a Szabadságharc, a Szatmári Béke 300. 
évfordulójának, az idei Rákóczi évnek legjelentősebb 
eseménye lesz, mely 60 helyi megemlékezést kapcsol egybe. 
A táv több mint 3000 kilométer lesz azzal nehezítve, hogy 
Pali segíteni szeretne egy nagyecsedi vak fiatalembert, 
Szántó Sándort, hogy motiválhassa sorstársait, így az út nagy 
részét tandemben teszik meg.

- Ladányi Tóth Lajos -
Forrás: www.szon.hu

Pelle Ferenc:
A példaképem

Dicsőült második Rákóczi Ferenc
gyerekkorom óta a példaképem.
Nekem Ő volt s maradt a legnagyobb magyar,
életét ismerve ez a véleményem.

Önzetlensége példamutató volt,
népe sorsát látva tenni akart értük;
fegyvert fogott, jobbágyai élére állt,
harcba indult, hogy csökkenjen éhük.

Rákóczi nem abban mutatott példát,
hogyan kell gyarapítani vagyonát;
Ő mindenét feláldozta hazájáért:
léte szabadságát, rangját, az otthonát.

Arra viszont gondolnia kellett volna,
egyes urakban önző a lélek;
sokan nem hallották meg…, a jobbágyok
szabadságot és megélhetést kérnek.

Honi kétszínű és idegen érdekű
barátokkal Isten most is magyart vert.
Május elsején volt háromszáz éve,
a kuruc csapatok letették a fegyvert.

Bár a kurucok győztes csatákat vívtak, 
szabadságharcuk verséggel végződött;
álnok urak hatalmai érdekei miatt
Rodostón egy méltatlan élet kezdődött.

Végül mi lett példaképem sorsa?
Amije volt, Bécs mindenét elvette.
Jutalma a nélkülöző száműzetés,
s egy jó barát, aki kitartott mellette.

                  (2011 májusában)
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Erdély útjain II.

KITEKINTÉS A NAGYVILÁGBA

„Önmaga ellen vétkezne, ki e gyönyörű havasi táj 
megtekintését elmulasztaná” – villant szembe Orbán Balázs 
örökérvényű gondolata, amikor éppen öt esztendővel ezelőtt 
megláttam a Gyimest. Kocsival érkeztünk Csíkszereda felől 
a történeti Erdély és Moldva határterületére. Kora reggel volt 
még, s a Csiki-havasokból Moldvába igyekvő Tatros patak 
mentén pára gomolygott. Millió igazgyöngyként ragyogva 
ültek a vízcseppek a fenyők tűlevelein, és a reggeli nap enyhe 
melegében nyújtózkodtak a Tatros, illetve a mellékpatakjai 
mentén elszórt csángó magyar házcsoportok, hegyi tanyák. 
A hegyek lábánál kezdődő és a havasi legelőkig húzódó 
nagyobb kaszálók területén már ugyan serényen folyt a 
munka /ahogy a székely mondja: szénacsinálás ideje volt 
ipeg/, de valójában végtelen csönd és nyugalom ülte meg 
a vidéket. Nem telt sok időbe, hogy egy gyimesközéploki 
csángó házban otthonra találjunk, s a következő napokban 
háboríthatatlanul élvezzük a havasi táj idillikus szépségét, a 
nyugtató csendet és a jellegzetes gyimesi ízeket.

1.
Maga a ház, ahol laktunk, kizárólag fából, úgy mondják, 

megfaragott boronákból épült annak idején. A tágas 
építménybe az udvarról az úgynevezett ereszbe léptünk, majd 
onnan a nagyházba. A berendezés többnyire kézi munkával 
készült egyszerű bútorzatból állt. Nekem leginkább az ácsolt-
faragott nagyasztal, a medveasztal tetszett meg. No, meg a 
gúnyatartó rúdon lógó viseletdarabok és a szebbnél-szebb 
szőttesek.

A háziak egyébként többnyire nem is tartózkodtak otthon. 
A gyimesi havasi gazdálkodás ugyanis két telephelyen 
zajlik. Az egyik hely, ahol laktunk, a völgybeli telek. Az 
úgynevezett „belső”, amely magába öleli az „életet” (udvar), 
a házat és a melléképületeket, a kertet, a kisebb kaszálót, 
a rétet és a szántóföldet. Ettől a „belsőtől” mintegy 8-10 
kilométernyire volt a háziak másik telephelye, a „szállás”. 
Ez természetesen fönt a hegyeken, a havason. Az ottani 
„kalibábaól”, ahol juhtej- feldolgozással foglalatoskodtak, 
illetve körülötte a havasi legelőkön állatokat legeltettek, csak 
naponta egyszer jöttek le hozzánk. Finomabbnál-finomabb 
sajtokat, tejtermékeket hozva magukkal.

Eleinte nem hagytuk messze a házat. A székely archaikus 
paraszti kultúra eme fellegvárában azonban nem unatkoztunk. 
Élveztük a boronaház romantikáját, a hiuból szálló 
szénaillatot. De amikor néhány nap múltán kimozdultunk 
a „megállt Idő”-ből, akkor sem csalódtunk. A Gyimes 
érdekesebbnél érdekesebb látnivalókkal várt ránk.

2.
A Székelyföld keleti peremén, s egyben a történelmi 

Magyarország legkeletibb kapujában tartózkodva 
természetesen szerét ejtettük, hogy megismerkedjünk 
az Erdély és Moldva között húzódó egykori határvonal 
látnivalóival is. Így aztán egyik napon felkapaszkodtunk a 
Tatros völgye fölé magasodó Kőorr nevű hegycsúcsra, ahonnan 
páratlan kilátásban volt részünk, illetve megismerkedhettünk 
a Rákóczi-vár romjaival. A hegy sziklás platóján omladozó 
falak, hogy miért viselik a Rákóczi nevet, azóta sem tudtam 

kideríteni, de tény, hogy a falak egykoron erődítményként 
strázsálták a történelmi Magyarország keleti határát.

A romok közül letekintve az ember szeme ma is elsősorban 
az egykori vámhivatal és vesztegzár épületein akad meg. No 
meg egy különös gömbkövön. Ami nem más, mint az egykori 
Magyarország határát jelző gömbkövek egyike. Különös 
alakja a magyar Szent Korona formáját idézi. Mellette az 
az egykori vasúti őrház, amely a Gyimes-szoroson áthaladó 
vasútvonal mellett annó a legkeletibb magyar vasúti 
építmény volt. Ott jártunkkor még az őrház meg a gömbkő is 
meglehetősen elhanyagolt állapotban leledzett.

3.
A Gyimesben járva gyakran találkoztunk a második 

világháború idejének magyar vonatkozású emlékeivel. Itt a 
„Bagolyvár”, a magyar hadsereg II. világháborús erődítménye, 
ott Bakos Ervin budapesti főhadnagy honvédsírja, amott a 
„Százados kútja”, máshol a második bécsi döntést követően 
épített magyar kaszárnyák és tisztiházak fogadtak bennünket. 
Előbb kicsit csodálkoztunk ezen, de mindjobban megismerve 
a vidék történelmét, egyértelművé vált számomra: a Gyimes 
stratégiai elhelyezkedésénél fogva mindenkor fontos 
kereskedelmi és hadi útvonalul szolgált. S így volt ez a 
legújabb korban is. A II. világháború idején, amikor Észak-
Erdély visszacsatolása után Magyarország határát a Keleti-
Kárpátok átjáróinak védelme révén lehetett csak tartani.

Ezért telepítették a 32. határvadász zászlóaljt Gyimes-
felsőlokra, a zászlóalj 2. századát Gyimesbükkre, a 32/3. 
határvadász-erődszázadot pedig a 32. hegyi üteggel 
egyetemben szintén Felsőlokra.

A laktanyaélet a gyimesi helyőrségekben eleinte ugyanúgy 
zajlott, mint az ország más laktanyáiban. Sokszor még tréfás 
történetek is színesítették a szolgálat feszes napirendjét. 1944 
nyarának végén azonban elszabadult a pokol. 

Románia kiugrott Németország mellől, s a Gyimes-
szoros bejáratánál a német 46. gyaloghadosztály 72. 
gránátosezredének egyik zászlóaljával megtámogatott 
magyar alakulatoknak kellett szembenézni a szovjet 7. 
gárdahadsereggel és a hirtelen szovjet szövetségessé lett 
román hadsereg Matei harccsoportjával. Mondanom sem 
kell, akkoriban fegyverropogástól volt hangos a festői táj, 
s 1944. szeptemberében fiatal magyar életek omlottak a 
semmibe.

/folytatjuk/
Czirmayné Kocsis Róza
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                                                                                                              Labdarúgás      

                                                                                                     Ultrabalaton      

SPORT

Tisztelt Szerkesztőség!
Varga Ferenc – ő a rákóczifalvai – barátom ötletén 

felbuzdulva elhatároztuk, hogy a 42. életévünk betöltésekor 
lefutjuk a megközelítőleg azonos mennyiségű távot, csak 
km-ben, azaz a marathoni távot.

Felkészülésünk több hónapot vett igénybe, amely részint 
a Rákóczifalva-Szolnok között lévő Tisza-gáton, részint a 
Tiszaligeti körgáton zajlott. Körénk szervezve egy tíz fős 
csapattal indultunk el végül is az idei 5.Ultrabalaton 212 
km-es távján, és azon belül teljesítettük az általunk kitűzött 
célt. Az első 30 km-ig túl nagy gondunk nem volt Ferivel, de 
azután minden megtett méterért fejben és fizikálisan is meg 
kellett küzdeni, hiszen amatőr futóként vállaltuk az önkéntes 
megmérettetést a magunk 90-egynéhány kilós súlyával. Az 
Ultrabalaton szervezőinek köszönhetően minden 3-5 km-nél 
frissítő pontok segítették a futók teljesítményét. Mi 4,5-5 óra 
alatt értük el a kitűzött végcélt Dörgicsétől Vonyarcvashegyig, 
a csapatunk pedig összességében 20 és fél óra alatt futotta 
körbe a teljes Balatont!

Köszönetünk elsősorban a családtagjainknak, barátainknak 
szól, akik végig támogatták „őrült” vállalkozásunkat.

Üdvözlettel:                                                 Tokaji Sándor
 (karate edző)

Tisztelt szurkolóink!
Az utolsó bajnoki mérkőzésen (június közepén) 

sziporkázó játékkal és gólokkal búcsúztunk ettől a 
bajnokságtól.Nem sok hiányzott ahhoz, hogy a harmadik 
helyet megszerezzük,de az eredmények nem úgy alakultak. 
Így a negyedik helyen végzett a csapat.

Köszönöm a segítséget amit kaptam,de külön kell 
megköszönnöm Szabados László, Ruskó Zsolt és a Baráti 
Kör segítségét. A tavaszi teljesítmények alapján a legjobb 
eredményt Szokolai János5,9,Bartus István5,7, és Hadad 

Bibi 5,5 átlaggal érte el.A legjobb góllövő Szokolai János 
24 góllal, megelőzve Hadadot,aki 18 gólt szerzett.

Mivel a szerződésem lejárt én elköszönök a csapattól 
és ha az új szezonban igényt tartanának rám,akkor a 
tárgyalásra készen állok,de ez másmilyen jellegű lesz,mint 
a mostani.

Önöknek is köszönöm az együttműködést és a 
segítségüket.

Hajrá Rákóczifalva!          Tisztelettel:Árvai István
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Minőségi gránit sírkövek széles választéka kedvező áron.
Minden egyedi igényt kielégítünk!

gránit ablakpárkányok 3600,-Ft/m-től
gránit egyes síremlékek 250 000,-Ft/garnitúra
gránit dupla síremlék 350 000,-Ft/garnitúrától

temetői felállítási költséggel

Kerítés fedlapok, konyhapultok készítése. Műkő síremlékek felújítása.
Sírkőbontás, betűvésés, lézergravírozás, porcelán fénykép készítése.

Tisztelt Szerkesztőség!
A Rákóczifalván karate szakosztályt működtető TOKAJI 
DOJO SE. az idén 6 főt adott az IMAF Európa Bajnokságra 
kiutazó 11 fős magyar válogatott keretnek. Az EB a 
németországi Namborn városában került megrendezésre egy 
kétnapos viadal során.
Az összesített éremtáblázat alapján elmondható, hogy a 
magyar shotokánosok ismét hozták a papírformát, hiszen 
összesen 10 arany, 5 ezüst és 1 bronzérmet hoztak haza.
Ami külön öröm, hogy ennek nagy részét a Szolnok megyei 
karatésok adták 7 arannyal és 3 ezüsttel.
Ezúton is köszönet jár a SAMBALA Fitness által nyújtott 
felkészülési lehetőségért és a szülők áldozatvállalásáért.
Az egyesület legközelebb szeptember elejétől várja a sport 
iránt érdeklődőket 6-66 éves korig.

sensei Tokaji Sándor 3.Dan

SPORT
Karate
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Újból láthatják az érdeklődők a Dörmi 
Bábszínház előadásait. Elsőként június 19-én 
Nagykörűben a Cseresznyevásáron mutatkoz-
tak be. A két napos hétvégi rendezvényen a 
Macimúzeum és a Madárpark is jelen volt a 
nagykörűi látogatóközpontban.

Június 24-én pénteken 16 órától Bos-
zorkányok lázadása elnevezésű programra 
várták az érdeklődőket.

A programokból: néptáncbemutató, cit-
erazene, kézműves foglalkozások, borkóstoló, 
Bach virágterápia, íriszdiagnosztika, Kaméleon 
Színház előadása. Este tábortűz és tűzugrás, 
almasütés, szerelemkötés, fűszerkoszorú, 
valamint Túróczi Annamária előadása „Bos-
zorkányok pedig léteznek” címmel.

A Bocs D’ Art Galériában a vadászati be-
mutató nagy tetszésnek örvend a látogatók 
körében, így szeptember elejéig tekinthető 
meg. A madárpark is várja az érdeklődőket 
a hét minden napján.Népszerűségét mutatja, 
hogy június 30-ig 10.388 ember volt a szárnyas 
gyűjteményre kíváncsi, míg a Macimúzeum 
látogatóinak létszáma közeledik a 25.000-hez. 
Július elsejéig 24.718 fő érkezett. Már a 96. 
országot járták be az utazó mackóik. A Machu 
Picchunál járt egy „kiskuruc” Fazekas Mihályék 
társaságában.

Július 10-én az m1-en futó „Most a Bu-
day” című műsor forgatóstábja érkezett a 
Macimúzeumba. A „macis főzés” várhatóan au-
gusztus közepén lesz látható az m1 műsorán.
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